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EDITORIAL
Milí čtenáři, 
naposledy jsem se na této stránce Hulíňanu na vás obrátila v době, kdy jsem 

připravovala prázdninové číslo. Nedělám to ráda, ale tentokrát jsem si slova, která 
jsem napsala, přečetla znova a nevycházím z údivu. Jak jen jsem mohla napsat, že 
se, sotva skončily volby do Evropského parlamentu, blíží nová předvolební taškařice? 
Jak neprozíravé, přátelé! Říkám si, že mi patrně chybí politická intuice. Kdyby mi 
tehdy v srpnu někdo řekl, že na podzim volit nepůjdeme, že pád Topolánkovy vlády 
byl jen jakýmsi Kašpárkovým divadélkem s loutkami, kterým ručičkama hýbou jiní 
hráči schovaní za paravánem, nevěřila bych. A je to tady. Máme novou vládu a opět si 
zvykáme na nová jména, která si někteří ani nechtějí pamatovat, neboť co nevidět si 
budeme muset zvykat na jiná… Možná v těchto podzimních dnech, kdy jsme si opět posunuli ručičky hodinek o hodinu 
zpět, myslíte na zcela jiné věci. Vždyť obchody jsou vyzdobené vánočně a přichází čas rozjímání nad zcela jinými tématy. 
Nemohu si pomoci, ale o Vánocích se mi ani nezdá. Já mám „Vánoce“ už dnes. Stačí si pustit v televizi přímý přenos ze 
zasedání Ústavního soudu a poslouchat, jak argumentují odpůrci Lisabonské smlouvy a jak její zastánci. Zdá se mi, že 
jediným projevem úcty k soudkyním a soudcům v talárech bylo vyzvání „povstaňte“. Soudím-li podle toho, co slyším, 
ztrácíme soudnost. Přejeme si, abychom se mohli vyslovit ke všemu na světě. Možná i vesmírná tělesa by měla slyšet 
hlas lidu, který se pohybuje v tomto našem malém bludišti… V našem malém státě. A to vše si ještě musíme uvědomit 
v době, kdy slavíme den české státnosti!

Píši tato slova v den sváteční a vy je budete (snad) číst v době, kdy se už bude blížit další pro tuto zemi významný 
den: Den boje studentů za svobodu a demokracii a Mezinárodní den studentstva.

Máme za sebou dvacet let naděje. Někteří říkají „promarněné naděje“, ale my optimisté zůstáváme u té „naděje“. 
Ze studentů, kteří se toho dne nechali zmlátit na Národní třídě, jsou dnes lidé již zralého, produktivního věku. Možná 
z té naděje někteří pomalu i šediví a pro nás šedivé je právě to vše i jakousi satisfakcí. Vždyť ti, kteří k revoluci v devě-
taosmdesátém našli odvahu, nám a našim rodičům otevřeně zazlívali: Jak jste to mohli tak dlouho trpět? Jak jste jen 
mohli mlčet a pokorně ohýbat záda?! Ano, mohli. Někteří jsme sice občas vystrčili růžky a cenili zuby, ale proti betonové 
zdi se nedají dělat jednodušší věci než mlátit do ní rohy… S holýma rukama to zkusily až naše děti a my jsme plakali 
radostí, že se jim to povedlo. Jestliže čekáte, že budu pokračovat obvyklým „nic se nezměnilo“, „prostor dostali zloději 
a tuneláři“, „obyčejný člověk je na tom hůře než za totáče“, jste na omylu. Nechtěla bych vše vrátit zpět. Ani o tu jedinou 
hodinu, kterou jsme otočili na cifernících hodinek! 

Jen přemýšlím, jak jsme se na ty změny, které se nám podařily i díky celkovému klimatu v Evropě, připravili 
lidsky. Jestli už nejsme na „vytrhnutí“ jako dlouho zanedbávaný a naskrz prohnilý zub. Na dobré se totiž lehce přivyká, 
říkávám s oblibou v době, kdy mne potká nějaká nouze. Mít dobrou práci, dobrého partnera, dobré děti, dobré finanční 
zajištění… Kdo by to nebral? Ale když přijdou plískanice, když nás před penzí propustí z práce, manžel uteče s hezkým 
mladým zajíčkem a děti do velkého světa… Ano, na zlé se zvyká hůře. Možná je trochu patetické říci, že to dobré je 
třeba si hýčkat a moudře vylepšovat, protože kdybychom to ztratili, přišli bychom o víc. Vážit si dobrého je opravdové 
umění, protože když to vše ztratíme, zbudou nám holé ruce.

Zapomínáme rychleji, než se učíme, a je to škoda. Navzdory všem zklamáním bychom ale neměli ztrácet naději. 
Vždyť co je to dvacet let života? Nejméně dvacet nám snad ještě zbývá na to, abychom to zkusili ještě napravit.

Krásné, ač sychravé podzimní dny vám přeje Alžběta Škarpichová.
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Z RADNICE

USNESENÍ

z 24. zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného dne 15. října 2009 
v Kulturním klubu v Hulíně

USNESENÍ č. 180/2009
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje zprávu o plnění 
usnesení z 23. zasedání Zastupitelstva města bez při-
pomínek.

USNESENÍ č. 181/2009
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje usnesení Rady 
města Hulína od 10. září 2009 do 8. října 2009 bez 
připomínek.

USNESENÍ č. 182/2009
V souladu s ustanovením § 85 písm. a) zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích, ve znění později vydaných předpisů:
a) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje odprodej bytové 
jednotky č. 135/1, ul. Kostelní čp. 135, na pozemku parc. 
č. 2724/1 – zast. plocha se spoluvlastnickým podílem 
na společných částech domu čp. 135 a spoluvlastnickým 
podílem na pozemku parc. č. 2724/1 – zast. plocha, každý 
o velikosti id 4269/83458, o velikosti 1+1, výměře 42,69 
m2 za nejvyšší nabídnutou cenu, přičemž vyvolávací 
cena se stanovuje na 250 tis. Kč, a ukládá odboru ISM 
jeho vyhlášení;
b) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje odprodej bytové 
jednotky č. 136/8, ul. Kostelní čp. 136, na pozemku parc. 
č. 2733 – zast. plocha se spoluvlastnickým podílem 
na společných částech domu čp. 136 a spoluvlastnickým 
podílem na pozemku parc. č. 2733 – zast. plocha, každý 
o velikosti 6447/55646, o velikosti 2+1, výměře 64,47 
m2 za nejvyšší nabídnutou cenu, přičemž vyvolávací 
cena se stanovuje na 400 tis. Kč, a ukládá odboru ISM 
jeho vyhlášení;
c) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje prodej bytů 
v domě čp. 135 a 136 na ul. Kostelní v Hulíně stávajícím 
nájemníkům podle přílohy za ceny dle zásad prodeje bytů 
s koeficientem 0,3 a současně pověřuje starostu města 

podpisem kupních smluv;
d) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje převod správ-
covství LDT Ondráš z příspěvkové organizace SPORTOVNÍ 
AREÁL Hulín na příspěvkovou organizaci Středisko pro 
volný čas dětí a mládeže, Hulín, okres Kroměříž a pově-
řuje ředitele příspěvkové organizace SPORTOVNÍ AREÁL 
Hulín předáním tábora do správy příspěvkové organizace 
Středisko pro volný čas dětí a mládeže s tím, že odbor ISM 
připraví všechny materiály potřebné k tomuto předání; 
e) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje převod cisterny 
Š 706 CAS – 25, RZ KM 42-75 z majetku SDH Hulín jinému 
hasičskému sdružení jako nepotřebný majetek;
f) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje kupní smlouvu 
na prodej části pozemku parc. č. 1777 v k.ú. Hulín o cel-
kové výměře do 40 m2 panu Zdeňkovi Janů za cenu 50 
Kč/m2 (z důvodu umístění sloupu elektrického vedení) 
včetně nákladů spojených s pořízením geometrického 
plánu a vkladem do katastru nemovitostí a současně 
pověřuje starostu města jejím podpisem; 
g) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje smlouvu o po-
skytnutí účelové neinvestiční dotace z Fondu kultury 
Zlínského kraje na restaurování kulturní památky v roce 
2009, a to památníku Františka Skopalíka v Záhlinicích 
ve výši 37.000,- Kč, a současně pověřuje starostu města 
jejím podpisem;
h) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje smlouvu o po-
skytnutí dotace ze Zlínského kraje pro rok 2009 ve výši 
74.000,- Kč na projekt „Bezpečnostní stojany na jízdní 
kola“ a současně pověřuje starostu města jejím pod-
pisem;
i) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje směnnou smlou-
vu na směnu poz. parc. č. 82/7 v k. ú. Chrášťany u Hulína 
o vým. 28502 m2 ve vlastnictví města Hulína za poz. parc. 
č. 3522/14 o vým. 19780 m2 a 3523/1 o vým. 133 m2, 
vše v k. ú. Hulín ve vlastnictví Lucie Sigmundové, bytem 
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Sportovní 361, 667 01 Vojkovice bezúplatně a současně 
pověřuje starostu města jejím podpisem;
j) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje směnnou smlou-
vu na směnu poz. parc. č. 3469/98, 3469/102, 3469/103 
vše v k.ú. Hulín o celkové výměře 513 m2 ve vlastnictví 
města Hulína za poz. par. č. 378/2 o vým. 374 m2 a 380/5 
o vým. 12 m2, vše v k. ú. Hulín ve vlastnictví Vladimíra 
Omasty, bytem Žižkova 733, Hulín bezúplatně a současně 
pověřuje starostu města jejím podpisem;
k) Zastupitelstvo města Hulína ukládá Radě města 
Hulína vypsat formou obálkové metody výběrové řízení 
na prodej pozemku parc. č. 2831/1 v k. ú. Hulín o vým. 
57612 m2 , s kritériem nejvyšší nabídky a při rovnosti 
bude upřednostněna nabídka s nejvýhodnější dobou 
splatnosti. Zastupitelstvo města Hulína stanovuje vy-
volávací cenu 335,- Kč/m2 a nejzazší termín splatnosti 
do 31. 12. 2009;
l) Zastupitelstvo města Hulína neschvaluje Smlouvu 
o zřízení věcného břemene na střechách domu čp. 938 
na pozemku parc. č. 1849/1 v k. ú. Hulín s oprávněným 
f. SV Solar, s. r. o., IČO 291 81 917 za cenu 240.000,- Kč 
v ročních splátkách ve výši 12.000,- Kč pro umístění 
fotovoltaické elektrárny;
m) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje kupní smlouvu 
na prodej části pozemku parc. č. 2142/1 v k. ú. Hulín o cel-
kové výměře 1 m2 manž. Evě a Vlastislavovi Klaškovým, 
bytem U Stavu II. 1253, Hulín za cenu 300 Kč/m2 včetně 
nákladů spojených s vkladem do katastru nemovitostí 
a současně pověřuje starostu města jejím podpisem;
n) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje kupní smlouvu 
na prodej pozemků parc. č. 2706/60 a 2706/74, vše 
v k. ú. Hulín o celkové výměře 107 m2 Ireně Tučkové, 
bytem Prostřední 472, 765 02 Otrokovice za cenu 300 
Kč/m2 včetně nákladů spojených s vkladem do katastru 
nemovitostí a současně pověřuje starostu města jejím 
podpisem;
o) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje kupní smlouvu 
na koupi části pozemku parc. č. 77/2 v k. ú. Záhlinice 
o celkové výměře 826 m2 od manž. Františka a Michaely 
Kojeckých, bytem Záhlinice 137 za cenu 150 Kč/m2 včetně 
nákladů spojených s vkladem do katastru nemovitostí 
a současně pověřuje starostu města jejím podpisem;

p) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje bezúplatný 
převod pozemku parc. č. 2688/7 v k. ú. Hulín o výměře 
1086 m2 z majetku ČR – Krajského ředitelství policie 
Jihomoravského kraje a současně pověřuje starostu 
města jeho podpisem;
q) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje opravu usnesení 
Zastupitelstva města Hulína č. 175/2009 písm. a), kde má 
být uveden pozemek parc. č. 2666/15 v k. ú. Hulín;
r) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje Smlouvu o bu-
doucí smlouvě o zřízení věcného břemene a o souhlasu se 
zřízením stavby na částech pozemků parc. č. 1280, 1255, 
1282/1, 1342 a 3326, vše v k. ú. Hulín s oprávněným 
MANDS International, s. r. o., se sídlem K Pasekám 2897, 
760 01 Zlín za cenu dohodou (ne nižší než za cenu dle ZP) 
a současně pověřuje starostu města jejím podpisem;
s) platnost usnesení v bodech: d) do 31. 12. 2009; a), b), 
o), r) do 31.  3. 2010; p), i), j), m), n) do 30. 1. 2010; c) dle 
zásad prodeje; e) do 30. 6. 2010, f) do 31.  3. 2010

USNESENÍ č. 183/2009
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu s usn. 
§ 84 odst. 2 zákona písm.d) č. 128/2000 Sb., o obcích 
ve znění později vydaných předpisů úplné znění zřizova-
cích listin všech příspěvkových organizací města:
1) MATEŘSKÁ ŠKOLA, ul. Eduarda Světlíka, Hulín, pří-
spěvková organizace, sídlo: Eduarda Světlíka 1197, Hulín, 
okres Kroměříž
2) Základní škola Hulín, okres Kroměříž, sídlo: Nábřeží 
938, Hulín, okres Kroměříž
3) KULTURNÍ KLUB Hulín, příspěvková organizace, sídlo: 
Třebízského 194, Hulín, okres Kroměříž
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USNESENÍ č. 184/2009
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu s usta-
novením § 84 odst. 2, písm.b) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích ve znění později vydaných předpisů a ustanovení 
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§ 16 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů ve znění později vydaných předpisů, 
níže uvedená rozpočtová opatření:

1) Neinvestiční účelový transfer ze státního roz-
počtu:
4122 15 t. Open fest 2009
4122 10 t. Moje škola a město
4122 74 t. Bezpečnostní stojany na kola 
4116 58,3 t. CzechPoint

2) Přesun v rámci výdajové části rozpočtu:
2333 5171 + 210 t. čištění Rusavy
3745 5169 - 210 t.  veřejná zeleň
3421 6121 - 300 t.  SVČ investice
3639 5171 + 300 t.  údržba majetku města

3) Z nadrozpočtových zdrojů:
2229 6121 300 t. dopravní značení
3113 5137 24 t.  ZŠ - monitory
3421 5331 65 t.  SVČ neinvestiční příspěvek
3631 5154 300 t.  VO el.energie
3631 5139 50 t.  farská zahrada - osvětlení
3639 5171 700 t.  údržba majetku města
3639 5171 2 800 t.  Policejní stanice
3639 5154 300 t.  VP energie
3722 5169 500 t.  sběrný dvůr
3727 5329 450 t.  RESO

V Hulíně dne 15. října 2009

Mgr. Roman Hoza – starosta
Petr Polák – místostarosta

Ve čtvrtek 29. října se sešli zastupitelé města Hulína 
na mimořádné 25. schůzi Zastupitelstva města, jejíž 
programem byly jediné dva body: Projednání záležitostí 
týkajících se majetku města a schválení mimořádných 
rozpočtových opatření.

Rada města vypsala výběrové řízení na prodej po-
zemku parcely č. 283/1 v k. ú. Hulín obálkovou metodou, 
ale v daném termínu nebyla vyzyvateli doručena žádná 
nabídka ze strany zájemců, kteří se o pozemek ucházeli. 
Ztráta zájmu původních uchazečů byla přitom pragmatic-
ká – ani jeden ze dvou zájemců, kteří chtěli na pozemku 
postavit fotovoltaickou elektrárnu a požádali EON o po-
tvrzení výkonu, souhlas nedostal. Jejich podnikatelský 
záměr se tím stal, s ohledem na termín realizace záměru 
do konce roku 2009, bezpředmětným. Rada města proto 
zastupitelům doporučila přijmout nabídku jediného 
uchazeče, který svůj zájem tlumočil vedení radnice 
bezprostředně před zahájením jednání Zastupitelstva 
- hulínské společnosti NWT, která chtěla původně fotovol-
taickou elektrárnu postavit na Padělkách, což jí příslušné 
orgány životního prostředí zatím neumožnily. Tento 
zájemce však projevil zájem pouze o polovinu výměry 

nabízeného pozemku s vyhlídkou, že druhou polovinu 
pozemku  hodlá firma koupit také, pokud získá povolení 
EON o rozšíření elektrárny. Zbylou polovinu pozemku by 
už pak město prodalo za cenu, která by byla aktuální 
v době prodeje. 

Na návrh zastupitele Zdeňka Zlámala (ODS) bylo 
už v průběhu jednání mimořádného zastupitelstva vy-
pracováno usnesení na schválení zmíněného prodeje. 
Po 15minutové přestávce, kterou si zastupitelé vyžádali, 
aby se mohli poradit, bylo znění navrženého usnesení na-
konec všemi přítomnými členy zastupitelstva schváleno. 
(Z přítomných 14 u hlasování chyběl pouze zastupitel 
za KDU-ČSL Vladimír Omasta.) Usnesením byl prodej 
části pozemku o výměře 30.000 m2 za 10 mil. Kč schválen 
s tím, že 1 mil. Kč společnost NWT uhradí městu Hulín 
do 30. prosince 2009 a zbylých 9 mil. korun do vydání 
stavebního povolení, nejpozději však do 30. června 2010. 
Kupní cena na prodej druhé poloviny pozemku bude ještě 
předmětem jednání. 

Zastupitelům se tímto krokem podařilo z poloviny 
problém prodeje pozemku v průmyslové zóně vyřešit, 
za což jim starosta Hulína Roman Hoza poděkoval.
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Další jednání o prodeji majetku města se týkalo 

prodeje pozemků Českomoravskému štěrku, a. s., se 
sídlem v Mokré. Zástupci města v posledních měsících 
mnohokrát jednali s ředitelem štěrkoven o možnostech 
rozšíření těžby štěrku, což ovšem vyžadovalo prodej 
městských pozemků, jejichž cena přesahuje 5 mil. ko-
run. Jeden pozemek, který poslouží k rozšíření těžby, 
koupí štěrkovny za 200 Kč/m2, další pozemky, které 
budou tvořit ochranné plochy, město prodá za 50 Kč/ m2. 
Celkem jde o finanční objem 5 mil. 100 tis. korun, které 
obohatí městskou pokladnu. S ohledem na skutečnost, 
že město původně očekávalo zisk přibližně ve výši 4 a půl 
mil. korun, lze nabízenou cenu považovat za více než 
přijatelnou. I tento návrh zastupitelé přijali a ruku pro  
něj zvedlo všech 14 přítomných zastupitelů.

Je dobré, že se podařilo představitelům města 
se zástupci štěrkoven do budoucna vyjednat i určité 

výhody v podobě finančních slev při nákupu štěrku pro 
potřeby Hulína.

Nakonec se zastupitelé na své mimořádné schůzi 
zabývali rozpočtovými opatřeními, která jsou vyvolaná 
nižšími daňovými příjmy do městské pokladny a tudíž 
i potřebou šetřit na každém kroku. Proto byl zkrácen 
rozpočet pro MŠ Ed. Světlíka o 100 tis. Kč, rozpočet ZŠ 
Hulín byl zkrácen o 450 tis. Kč, Kulturní klub Hulín dostane 
o 100 tis. Kč méně, o 200 tis. Kč méně dostane i SAH Hulín, 
o 100 tisíc je snížen rozpočet SVČ, o dalších 100 tis. Kč 
bylo ubráno DECENTu, o 200 tisíc méně dostane i odbor 
životního prostředí MěÚ a o 1 mil. 750 tis. Kč se sníží 
odvody za odnětí půdy ze zemědělského půdního fondu. 
Šetření financemi se negativně projeví i na snížení mezd 
zaměstnanců MěÚ o 4 procenta. Všechna tato opatření 
byla rovněž bez vážnějších připomínek přijata.

A. Škarpichová

SENIOŘIPříspěvky na péči II

V minulém čísle byl náš článek věnován příspěvku 
na péči a jeho změnám. Dovolte, abychom ve stejném 
tématu pokračovali i v tomto čísle. Zaměříme se však 
pouze na změny, resp. povinnosti, které v příspěvku 
na péči nastanou počínaje 1. lednem 2010. K těmto 
krokům bylo na Ministerstvu práce a sociálních věcí (dále 
jen MPSV) přistoupeno po provedení analýzy způsobu 
využívání příspěvku na péči. Po jejím vyhodnocení MPSV 
konstatovalo, že výsledky jsou málo uspokojivé a bude 
proto nezbytně nutné přikročit k takovým regulacím, 
které mohou zajistit, aby příjemce využíval příspěvek 
účelně a hospodárně.

KDO MÁ NÁROK NA PŘÍSPĚVEK NA PÉČI?
Nárok na příspěvek na péči má každý, kdo je v ne-

příznivé sociální situaci. Tento nárok se netýká hmotné 
nouze - tj. nedostatku peněz! Nepříznivá sociální situace 
znamená, že člověk potřebuje fyzickou pomoc nebo do-
hled druhé osoby nebo sociální službu k tomu, aby mohl 
žít „normálním, běžným“ způsobem. Poskytovaná péče 

má pomáhat potřebnému člověku zajistit, aby mohl žít co 
nejvíce soběstačný a důstojný život. Dítě do jednoho roku 
na příspěvek na péči nárok nemá, ačkoliv výše uvedenou 
pomoc také potřebuje. O příspěvku na péči rozhoduje, 
jak jsme již uvedli v minulém čísle, obecní úřad obce 
s rozšířenou působností (Městský úřad Kroměříž, odbor 
sociální). Zde se také žádost o tento příspěvek podává. 
Řízení o příspěvku by nemělo trvat déle než 90 dní, pro 
výplatu je rozhodný den podání žádosti, po jeho schválení 
bude vyplacen zpětně od data podání žádosti.
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NOVÁ POVINNOST ŽADATELE

Žadatel o příspěvek má nově stanovenou povinnost, 
která spočívá v tom, že již při podání žádosti je nutné uvést, 
jakým způsobem a kým mu bude (nebo již je) péče poskyto-
vána. Pokud tuto informaci ani po výzvě ze strany správního 
orgánu neuvede, nemůže mu vzniknout nárok na dávku. 
Při posuzování soběstačnosti žadatele o příspěvek na péči 
(resp. závislosti na péči jiné osoby) se hodnotí úkony péče 
o domácnost (obstarávání potravin a běžných předmětů, 
mytí nádobí, úklid, péče o prádlo, péče o lůžko, obsluha 
domácích spotřebičů a manipulace s kohouty a vypínači) 
a základní sociální aktivity (schopnost komunikace, vyřizo-
vání osobních věcí a nakládání s penězi, účast na volnočaso-
vých a pracovních aktivitách a vzdělávání). Sociální šetření, 
jímž se zjišťuje žadatelova schopnost samostatného života 
v přirozeném sociálním prostředí z hlediska péče o vlastní 
osobu, soběstačnosti a životních a sociálních podmínek 
provádí sociální pracovník obecního úřadu (tedy rovněž 
Městský úřad v Kroměříži, odbor sociální). 

NA CO LZE PŘÍSPĚVEK POUŽÍT?
Příspěvek lze použít pouze na výdaje související se 

zabezpečením pomoci a podpory osobě, která je závislá 
na péči jiné osoby. Může být tedy „spotřebován“ jako 
úhrada za péči, kterou zajišťuje poskytovatel sociální 
služby, a samozřejmě také na výdaje, které vzniknou 
pečující osobě, tj. rodinnému příslušníkovi či jiné osobě, 
která není poskytovatelem sociální služby. Dá se také 
předpokládat, že oba výše uvedené způsoby bude pří-
jemce kombinovat dle vlastní potřeby a dle individuálně 
zvoleného způsobu zajištění péče. Pokud pečovatelské 
služby poskytuje organizace, musí s uživatelem péče uza-
vřít písemnou smlouvu o poskytování sociálních služeb.

Obecní úřad obce s rozšířenou působností kontro-
luje, zda byl příspěvek na péči využit k zajištění pomoci 
a zda je tato pomoc poskytována osobou blízkou či jinou 
fyzickou osobou, poskytovatelem sociálních služeb, který 
je uveden v registru poskytovatelů sociálních služeb, 
anebo speciálním lůžkovým zdravotnickým zařízením 
hospicového typu. Kontroluje rovněž, zda byla tato osoba 
či poskytovatel uveden v žádosti o příspěvek na péči či 
později nahlášen na obecním úřadě jako ten, který bude 

pomoc poskytovat (viz Povinnost žadatele/příjemce 
hlásit změny v poskytování pomoci). Dále se kontrola 
zaměří na způsob poskytování pomoci a její rozsah – zda 
odpovídá stanovenému stupni závislosti a zda je zamě-
řena na úkony, které podle výsledku posouzení stupně 
závislosti úřadem práce není osoba schopna zvládnout. 

CO V PŘÍPADĚ, ŽE POMÁHÁ OSOBA BLÍZKÁ?
V případě, kdy je pomoc poskytována osobou blíz-

kou či jinou fyzickou osobou, podléhá kontrole i zdravotní 
stav této osoby – zda je zdravotně způsobilá poskytovat 
pomoc druhé osobě. Za zdravotně způsobilou se nepova-
žuje osoba, která je sama příjemcem příspěvku na péči, 
ledaže lékařským posudkem ošetřujícího lékaře doloží, 
že je schopna tuto pomoc poskytovat. Pokud pomoc 
poskytuje poskytovatel sociálních služeb, bude kontrole 
podléhat smlouva mezi poskytovatelem a uživatelem.

VYPLÁCENÍ PŘÍSPĚVKU OD 1. LEDNA
S účinností od 1. ledna 2010 bude částka příspěvku 

na péči ve výši 2 000,- Kč vyplácena tak, že část ve výši 
1 000,- Kč bude vyplácena v hotovosti nebo na účet podle 
volby příjemce příspěvku, a část ve výši 1 000,- Kč bude 
vyplácena ve formě poukázky nebo elektronického pla-
tebního prostředku na úhradu za sociální služby poskyt-
nuté poskytovatelem zapsaným v registru poskytovatelů 
sociálních služeb. Jedná se o tzv. kombinovaný způsob 
výplaty. Zákon stanoví výjimky, kdy se výplata formou 
přímé úhrady za sociální služby nepoužije a celá částka 
příspěvku bude poskytována v plné výši. Jde především 
o případy, kdy jsou příjemci příspěvku poskytovány 
některé vyjmenované pobytové sociální služby (např. 
v domově pro seniory, domovech pro osoby se zdravot-
ním postižením). Dále jde také o případy, kdy příjemci 
příspěvku nemohou být poskytovány sociální služby 
z důvodu, že neexistují dostupné sociální služby, které 
potřebuje, a případy, kdy potřebnou pomoc poskytují 
v plném rozsahu výhradně osoby blízké. 

KONTROLA VYUŽÍVÁNÍ PŘÍSPĚVKU
Novelou zákona je také upřesněn rozsah kontroly 

využívání příspěvku na péči, kterou provádí obecní úřady 
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je uveden v registru poskytovatelů sociálních služeb, 
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později nahlášen na obecním úřadě jako ten, který bude 

pomoc poskytovat (viz Povinnost žadatele/příjemce 
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kou či jinou fyzickou osobou, podléhá kontrole i zdravotní 
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ledaže lékařským posudkem ošetřujícího lékaře doloží, 
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podléhat smlouva mezi poskytovatelem a uživatelem.

VYPLÁCENÍ PŘÍSPĚVKU OD 1. LEDNA
S účinností od 1. ledna 2010 bude částka příspěvku 

na péči ve výši 2 000,- Kč vyplácena tak, že část ve výši 
1 000,- Kč bude vyplácena v hotovosti nebo na účet podle 
volby příjemce příspěvku, a část ve výši 1 000,- Kč bude 
vyplácena ve formě poukázky nebo elektronického pla-
tebního prostředku na úhradu za sociální služby poskyt-
nuté poskytovatelem zapsaným v registru poskytovatelů 
sociálních služeb. Jedná se o tzv. kombinovaný způsob 
výplaty. Zákon stanoví výjimky, kdy se výplata formou 
přímé úhrady za sociální služby nepoužije a celá částka 
příspěvku bude poskytována v plné výši. Jde především 
o případy, kdy jsou příjemci příspěvku poskytovány 
některé vyjmenované pobytové sociální služby (např. 
v domově pro seniory, domovech pro osoby se zdravot-
ním postižením). Dále jde také o případy, kdy příjemci 
příspěvku nemohou být poskytovány sociální služby 
z důvodu, že neexistují dostupné sociální služby, které 
potřebuje, a případy, kdy potřebnou pomoc poskytují 
v plném rozsahu výhradně osoby blízké. 

KONTROLA VYUŽÍVÁNÍ PŘÍSPĚVKU
Novelou zákona je také upřesněn rozsah kontroly 

využívání příspěvku na péči, kterou provádí obecní úřady 
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SENIOŘI
obcí s rozšířenou působností. S ohledem na nové vymezení 
nároku na příspěvek na péči bude tento úřad kontrolovat, 
zda je příspěvek na péči využíván k potřebné pomoci, zda 
tuto pomoc skutečně poskytuje zákonem uznaná právnic-
ká nebo fyzická osoba (dále poskytovatel sociální služby) 
a zda jde o osobu, která byla uvedena v žádosti o příspěvek 
na péči nebo ohlášena v případě pozdější změny. 

Tolik k příspěvku na péči. V příštím čísle se již za-
měříme na skutečnost, jakým způsobem je možné využít 
služby DECENT Hulín, příspěvkové organizace právě 
pro možnost čerpání a správného využít přiznaného 
příspěvku na péči.

DECENT Hulín, příspěvková organizace

Pocit bezpečí nelze vyvážit ani zlatem

Nejzranitelnější skupinou naší populace jsou kromě 
dětí senioři. Právě oni patří k těm, kteří se na sklonku 
svého života stávají často obětmi přepadení, vloupání 
a jiných, mnohdy mnohem závažnějších, ba až tragic-
ky končících trestných činů. Mnozí z nich jsou ve své 
důvěřivosti vůči okolí terčem pozornosti podvodníků 
a násilníků, kteří neberou ohledy ani na jejich stáří, ani 
na jejich fyzickou slabost.

Právě proto – jak už jsme čtenáře Hulíňanu in-
formovali – na sociálním odboru MěÚ v Hulíně vznikl 
projekt, který alespoň malým dílem přispěl k jejich pocitu 
bezpečí. Projekt s názvem „Bezpečnostní řetízky – pocit 
klidu a bezpečí pro seniory“ byl financován z prostředků 
Zlínského kraje i města Hulína.

Stovka bezpečnostních řetízků, která byla pro tento 
účel zakoupena a instalována, už seniory chrání v jejich 

domovech. Při instalaci každý z nich dostal na dveře 
uvnitř svého bytu také nálepku s nejdůležitějšími tele-
fonními čísly, na které si obvykle ve stresových situacích 
lidé mnohdy nemohou vzpomenout. Jistota, že je mají 
na očích, přidává na jejich klidu. Mezi občany seniorského 
věku se v rámci projektu podařilo dostat i letáčky, které 
vyzývají k opatrnosti: Radí, aby lidé zamykali vstupní 
dveře do domu a bytu, a pokud už u dveří někdo zazvoní, 
není moudré otevřít automaticky, aniž by se přesvědčili, 
kdo za nimi stojí. Ponaučení v letáčku jim klade na srdce, 
aby používali bezpečnostní řetízek a nenechali se nalákat 
na bezpočet výher či výhodných nabídek koupi zboží. Měli 
by vědět, že odmítnout služby a nabídky cizího člověka 
není neslušné, naopak. Zprávy zveřejněné ve svodkách 
policie jsou plné příkladů, jak důvěřivě lidé pustili do bytu 
cizí lidi jen proto, že je oslovovali jménem a odvolávali 
se dokonce na jejich příbuzné, jakoby je důvěrně znali. 
Přitom si neuvědomili, že takové informace mohou 
vychytralí pachatelé získat z běžně dostupných zdrojů. 
Letáček nabádá: Nebojte se neodbytným cizím lidem 
říct „NE, NEMÁM ZÁJEM, ODEJDĚTE OD MÉHO BYTU 
A UŽ MNE NEOBTĚŽUJTE!“ Obtěžuje vás tento cizí člověk 
dál? Zachovejte klid a telefonujte na známá čísla 158 
nebo 112!

Žel, nejsou to vždy jen cizí lidé, kteří páchají zločiny 
na bezbranných seniorech. Nejsou výjimkou případy, kdy 
dochází k násilí na vlastních rodičích či prarodičích. Přímo 
v rodinách se lze setkat s lidmi, kteří psychicky týrají, 
vydírají a terorizují staré lidi. Ti se pak často nedovedou 
ubránit pocitu, že si všechna ta příkoří mají nechat sami 

Přednáška policistů byla pro seniory užitečným návodem, 

jak se ubránit násilí.
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pro sebe. Stydí se za vlastní příbuzné, kteří jim ubližují, 
mlčí a trpí násilí a psychický teror dál, aniž by se komu-
koliv se svým trápením svěřili. 

Také tyto a podobné případy byly, stejně jako zmi-
ňované v souvislosti s projektem zaměřeným na bezpeč-
né stáří, tématem setkání hulínských seniorů s policisty 
PČR Kroměříž. Ve středu 21. října se sešli v Kulturním 
klubu Hulín s vedoucím obvodního oddělení PČR Hulín 
npor. Danielem Pluhařem a nprap. Františkem Palíškem 
i nstržm. Ing. Barborou Balášovou z Územního odboru 
vnější služby Kroměříž. Projekce na filmovém plátně 
s typickými ukázkami, jak pachatelé se seniory jednají, 

SENIOŘI
jak je okrádají na ulicích a před očima svědků mnohdy 
prchají, aniž by za své činy někdy byli potrestaní, byla 
užitečným varováním pro všechny, kteří si ještě stále 
neuvědomují tato rizika. Policisté besedu s videoprojekcí 
podpořili konkrétními případy, které se staly v Hulíně, 
a apelovali na naše spoluobčany, aby jednali tak, aby 
jim pokud možno nedali šanci páchat zlo.

Je nemožné v jediném příspěvku vyjmenovat všech-
ny rady a doporučení, ale slib policistů, že toto setkání se 
seniory nebylo poslední, je dostatečnou zárukou, že se 
o těchto nešvarech hulínská veřejnost dozví ještě víc.

Alžběta Škarpichová

Občanské sdružení zdravotně postižených a Klub SPCCH Hulín

LISTOPAD 2009
Členové Občanského sdružení zdravotně postižených 

a Klubu SPCCH Hulín se 4. listopadu sešli v Kulturním 
klubu Hulín na členské schůzi s lektorkou Mgr. Skřenkovou, 
s níž probrali téma „Jak na deprese“. Dozvěděli se, jak se 
vyrovnat s některými psychickými potížemi souvisejícími 
s ponurými podzimními dny, jak se vyvarovat s pocity smut-
ku, marnosti, osamělosti a s tím souvisejícími depresivními 
stavy. Vyslechli si také doporučení, kdy ještě lze jejich 
příznaky potlačit vlastním přičiněním a kdy je už dobré 
navštívit odbornou pomoc psychologa nebo psychiatra. 

POZVÁNKY
Ve středu 18. listopadu od 9 do 11 hod. 

– Sociální poradenství pro seniory 
a zdravotně postižené. Na dotazy 
bude odpovídat Mgr. Pospíšilová.

 Společná cvičení – ve dnech 9., 
16., 23. a 30. listopadu. Na 23. 11. je 
naplánováno cvičení s edukací.

 – nové vánoční 
recepty, jak si vyrobit vánoční ozdoby 
a vše kolem přípravy na Vánoce. Každé 
pondělí zveme od 14.30 hod. k příjem-
nému posezení.

– do Sportcentra Holešov odjíždíme 
10. listopadu vlakem ve 14.08 hodin.

 – Domy mládeže Kroměříž - odjezd 
vlakem 24. listopadu ve 13.07 hodin.

Kontaktovat nás můžete vždy v pondělí a čtvrtek od  
15 do17 hodin v naší klubovně v Kulturním klubu Hulín 
osobně nebo na tel. 773 152 279 a na internetových strán-
kách www.hulin.cz, e-mail: OSzdravpost@seznam.cz.
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SPOLEČNOST

Vzpomínka

Dne 17. října 2009 uplyne šest let od chvíle, 
co od všeho, co měl rád, odešel náš 

tatínek a dědeček

ALOIS KRČMAŘ
z Hulína. Stále na něj s láskou vzpomíná 

manželka Marie, dcery Ivana a Eva s manželi, 
vnoučci a vnučky Robert, Renatka,

Klárka a Ondřej. 
Kdo jste ho měli rádi, vzpomeňte s námi.

V uplynulém měsíci nás navždy 
opustili tito naši spoluobčané: 

Alois Kaďůrek (1939)
Stanislav Šikula (1960)

Opustili nás

DĚNÍ VE MĚSTĚRevitalizace sídliště Sadová téměř hotová

Posledním vysázením stromů a osetím trávy vyjma 
zatravnění kopce, který bude určen k zimnímu sáňkování 
dětí, kde se čeká ještě na sesedání zeminy, byla v říj-
nu dokončena revitalizace sídliště Sadová – II. etapa. 

S osázením kopečka na sáňkování se počítá až na jaře 
příštího roku.

„S tím, jak byly udělány sadové úpravy na tomto 
sídlišti, jsme spokojeni,“ řekl vedoucí investičně správního 

Takto vandalové zničili nově osazený basketbalový koš.
Rozbitá okna u šicí dílny MIKA. Také „dílo“ vandalů. 
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rekonstrukce

DĚNÍ VE MĚSTĚ
odboru MěÚ Hulín Zdeněk Váňa. „Trápí nás však vandalis-
mus, který neobešel ani toto nově revitalizované sídliště. 
Nově osazený streetballový koš byl krátce po dokončení 
stavby značně zdevastován a v současnosti je nepouži-
telný. Přitom na pořízení koše bylo potřeba z městské 
pokladny vynaložit 12 tisíc korun.“ 

S tím souvisí i rozbitá okna u šicí dílny MIKA. Je s po-
divem, že okna nejsou rozbita, jak by se dalo pochopit, 
míčem, ale hroudami hlíny, které na rozbitých okenních 
tabulích ulpěly.

Je těžké pochopit, že se mezi námi najdou tací, kteří 
jsou schopni po ještě nevzrostlé trávě jezdit na kole. 

Proměna sídliště Višňovce téměř v cíli 

Sportovní areál se rekonstruuje

Dalším sídlištěm, na němž vrcholí druhá etapa revi-
talizace, je sídliště Višňovce. Na Višňovcích jsou už vybu-
dována parkoviště pro více než třicet motorových vozidel, 
chodci už mohou procházet po nových chodnících a čás-
tečně je už dokončena i výsadba zeleně. V těchto dnech 

bude dokončena také komunikace pro příjezd nákladních 
vozidel, která zásobují tamní prodejnu potravin. Firma SUS 
Kroměřížska, která tyto práce prováděla, se svého úkolu 
zhostila velmi dobře a denní pohyb kolem třiceti pracov-
níků je snad dostatečnou zárukou včasného dokončení, 
a to navzdory špatnému počasí, se kterým se počátkem 
října ani zde nepočítalo. Celé dílo završilo osázení dalších 
24 kusů laviček a totální obnova dětského hřiště.

Všechny práce byly dokončeny do 30. října, kdy 
město Hulín jako investor převzalo hotové dílo.

Je na místě připomenout si prostřednictvím foto-
grafie z loňského roku sázení stromů, do něhož se zapojili 
i starosta Roman Hoza společně s místostarostou Petrem 
Polákem. Tehdy vyzvali své kolegy – zastupitele, aby 
se k nim přidali a každý z nich zasadil alespoň jediný 
strom. Višňovce ani vyzyvatelé se odezvy na svou výzvu 
nedočkali a je to škoda. Vždyť těch patnáct višní by si 
na jejich počin určitě pamatovalo. A možná déle, než 
jediné volební období… 

Starosta s místostarostou vloni zasadili višeň. 

Na jejich výzvu nikdo ze zastupitelů nereagoval.

Další investiční akcí, kterou řídí město Hulín, je 
rekonstrukce správní budovy Sportovního areálu Hulín. 
Spočívá ve vytvoření zázemí pro nově vzniklý lehkoat-
letický klub pod Střediskem volného času Hulín a další 
prostory pro zkvalitnění zázemí oddílu kopané. Byla zde 
už vytvořena nová hlasatelna, místnost pro vedení klubu 
a úpravy se dočkaly i prostory sloužící zdejší ubytovně 
jako vstupní šatna.

Dílo v celkové hodnotě 900 tisíc korun vzniká za fi-
nančního přispění Zlínského kraje a bude se podílet 
na významném zkvalitnění služeb, které bude využívat 
především hulínská mládež.
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Policie se připravuje na stěhování

Stojany už slouží cyklistům

Rozsvítíme vánoční strom

Ilustrační fotografie.

Jak už jsme mnohokrát v Hulíňanu informovali, 
Policie ČR se do našeho města vrátí. Stěhování do nově 
zrekonstruované budovy na sídlišti Družba je už takříkajíc 
„na spadnutí“, protože stavební práce se blíží k závěru. 
Podle nynějších vyhlídek to vypadá tak, že by se policisté 
mohli začít stěhovat do Hulína už v průběhu prosin-
ce s tím, že slavnostní předání budovy uživateli bude  
k 1. lednu 2010.

Jak to bude na obvodním oddělení Policie ČR 
v Hulíně vypadat? Po příchodu do budovy se občan 
ocitne v přijímací hale, kde jej přijme službu konající 
policista. Jakmile vyslechne občanovo přání, usměrní 
jej a uvede k příslušnému policistovi. 

Zajisté si naši čtenáři vzpomenou na informaci, že 
policisté z Hulína odešli do Kroměříže proto, že podmínky, 
které jim město v budově dnešního SVČ vytvořilo, byly 

pro policisty nevyhovující. Zrekonstruovaná budova 
na sídlišti Družba je nyní obrazem toho nejlepšího, co 
město – s ohledem na své finanční možnosti – ochrán-
cům bezpečí občanů mohlo poskytnout. V objektu bude 
malá zasedací místnost, několik sociálních zařízení jak pro 
zaměstnance, tak pro veřejnost, dále kanceláře jednotli-
vých policistů, chybět nebude dobře zabezpečený sklad 
zbraní a také cela předběžného zadržení. Dobrého zázemí 
se dočkají i službu konající policisté. K dispozici budou mít 
poměrně slušně vybavenou kuchyňku a odpočívárnu. 
„Celý objekt, a to jak vně, tak i vevnitř, bude neustále 
monitorován průmyslovými kamerami,“ prozradil nám 
vedoucí investičně správního odboru MěÚ Zdeněk Váňa. 
„Radnice nyní zvažuje i možnost napojení stávajících 
elektronicky zabezpečených objektů v Hulíně na centrální 
pult ochrany ve služebně PČR.“

Zlínský kraj poskytl městu Hulín v rámci prevence kriminality dotaci ve výši 74.000,- Kč na realizaci projektu nazvaného 
„Bezpečnostní stojany na kola“. Instalace proběhla v letních měsících a teď už stojany slouží svému účelu. Celá akce 
stála 103.868,- Kč a dofinancovalo ji město Hulín ze svého rozpočtu.

Blížící se Vánoce plně zaměstnávají lidi, kteří se 
pohybují kolem Střediska pro volný čas Hulín jako orga-
nizátora letošních vánočních akcí na náměstí. Koordinace 
všech, kteří se budou podílet na programu slavnostního 
zahájení Adventu, byla svěřena pracovnicím „Klubíčka“, 
které mají, pokud jde o program, už v těchto chvílích 
zcela jasno. V těchto dnech se už jen postupně domýšlí 
detaily, které by měly celému programu dát to správné 
vánoční kouzlo.

Advent je za dveřmi, a proto v pátek 27. listopadu 
bude na náměstí Míru od rána rušno. Vše odstartuje tra-
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diční vánoční jarmark a v 16.30 hodin uprostřed náměstí 
rozsvítí vánoční strom starosta Hulína Roman Hoza. Tímto 
aktem bude advent v Hulíně zahájen.

Tradiční předvánoční setkání se neobejde bez kul-
turního programu, který vyplní děti z Mateřské školy 
Hulín, Střediska pro volný čas dětí a mládeže a samo-
zřejmě žáci Základní umělecké školy. Rozhodně si tuto 
podívanou nenechte ujít, vždyť pro každého, kdo na ná-

městí Míru 27. listopadu podvečer přijde, už v těchto 
dnech připravují děti malé dárky. Pokud budete mít 
štěstí, odnesete si domů jako trofej i vánočního kapra, 
tolstolobika či štiku.

Prozradíme, že i letos jsou pro návštěvníky při-
praveny hrníčky, na nichž je zvěčněna další dominanta 
našeho města, kostela sv. Václava. Třešničkou na dortu 
bude v 17.30 hodin ohňostroj.

Ocenění, které potěší

Ve čtvrtek 5. listopadu se zástupci města a vedení 
SVČ Hulín zúčastnili na pozvání člena Rady Zlínského kraje 
VI. ročníku slavnostního vyhodnocení dobrovolných pra-
covníků v oblasti volnočasových aktivit dětí a mládeže.

Mezi oceněnými byl také Radomír Pravda, který 
pracoval s mladými rybáři 16 let. Co říci o člověku, kte-
rému se koníček stal zároveň i povoláním?

Radek patří mezi dvě desítky vedoucích, kteří pra-
cují s dětmi pod hlavičkou SVČ. Pro mnohé začínající 
rybáře byl vzorem nejen svými odbornými znalostmi 
flóry a fauny, tolik potřebnými k získání rybářského 
lístku, ale i schopností rozdávat nespočet rad při práci 
s udicí při praktickém rybolovu na Grádě. Při organizování 

prázdninových soustředění mladých rybářů, které se staly 
během let vyhledávaným zakončením ročního snažení 
všech kluků a holek v kroužku, a svým kamarádským 
přístupem i profesionálním nasazením si získal nejen 
všechny kluky, ale i jejich rodiče.

Chtěla bych proto jménem svým i jménem ostatních 
pracovníků SVČ, zejména však jménem děvčat a chlapců 
z rybářského kroužku Radku Pravdovi poděkovat za práci, 
kterou pro nás do této chvíle vykonal. Doufám, že i nadále 
budeme v dosavadní spolupráci pokračovat a k ocenění 
mu i touto cestou blahopřejeme.

Milada Jurčíková
ředitelka SVČ Hulín

REKLAMA

KLENOTNICTVÍ
Jana Hroníková, Poštovní ul. 728 Hulín

nabízí 

SNUBNÍ PRSTENY s 5% slevou a ZLATE ŘETÍZKY
s 10% slevou. Těšíme se na vás.

Nepřehlédněte!
Předprodej vstupenek
 na VÁNOČNÍ SVÍČKOVÉ 

KONCERTY
 DH Hulíňané a jejich hosté
 začne 30. listopadu 2009 

v 8 hodin 
v kanceláři Kulturního 

klubu Hulín.
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Morava letos pětadvacetiletá

Dechový soubor Morava ZUŠ Hulín slaví pětadvacetiny

 Zakladatel DS Morava UŠ Hulín 
Václav Smola pocházel z obce Varvažov 
v okrese Písek. V jižních Čechách, 
v kraji muzikantů, žil pouze do svých 
14 let, kdy odešel do Prahy studovat 
na Vojenské hudební škole. 

Ve škole začínal na fagot, ale brzy 
přešel na trombon baryton a pozoun. 
Tyto nástroje byly nejen předmětem 
jeho absolutoria, ale i láskou na celý 
život. Po absolvování školy v roce 
1952 působil až do konce svého života na Moravě. 

První umístěnku dostal do Mikulova k plukovní 
hudbě, později byl přeložen do Znojma a od roku 1958 
působil u vojenské hudby v Kroměříži, kde již zůstal 
natrvalo. V Mikulově se oženil s paní Eliškou a narodili 
se jim syn Václav a dcera Soňa.  

Již na studiích se mu líbily malé kapely a když se 
dostal na Moravu, nebránil se vypomoci amatérským 
kapelám radou i hrou v kapele. Zahrál si se špičkovými 
jihomoravskými kapelami a po příchodu do Kroměříže 
umělecky vedl 17 let Zborovanku a 8 let Záhoranku 
z Pavlovic u Přerova. V roce 1970 začal pro dechovku 
skládat a upravovat skladby.

V září 1984 do LŠU nastoupil V. Smola jako nový 
učitel hry na žesťové nástroje do ZUŠ Hulín. Od začátku 
měl jasno – rozhodl se založit zde dětský dechový soubor. 
Tato myšlenka se setkala nejen se zájmem ředitelky školy 
Emilie Šimordové, ale i rodičů, a tak prvními jmény, která 
tvořila mladý soubor, byli klarinetisté Vladimír Žůrek, 
Boris Kristýnek, Jiří Pivoda, Radek Němec, na křídlovku 
hrál David Stratil, tenor Josef Podsedníček, trubka Jaroslav 
Čechmánek, Roman Moučka, Martin Cvek, Radek Pleva, 
bastrubka Milan Štěrba, bas B Václav Podsedníček, velký 
buben Michal Čechmánek., činely: Gabriela Punová a malý 

buben Pavel Bednařík. První vystoupení 
absolvovala kapela již na vánoční školní 
besídce a v březnu roku 1985 vystoupili 
na prvním veřejném koncertu - při oslavě 
MDŽ Železniční stanice Hulín. Od těchto 
okamžiků začal prožívat Václav Smola 
nejplodnější období svého tvůrčího hu-
debního života. Inspirován nadšenými 
dětmi píše skladby přímo šité na míru 
svým svěřencům a upravuje je tak, aby 
je mohli zahrát i začátečníci.

V roce 1987 je už soubor stabilizován, třicítka 
dětí hraje při všech slavnostních příležitostech v Hulíně 
i v okolí. Za tento rok si Václav Smola zaznamenal dvacet 
vystoupení a koncertů.

První Festival dětských dechových souborů byl 
v roce 1984 a představily se na něm 4 dětské kapely - ze 
Zdounek, z Holešova, Kroměříže a Hulína.

Léta plynou a obsazení kapely se mění tak, jak děti 
dospívají. Rok 1989 byl pro ní důležitým krokem do bu-
doucna, vždyť 28. června natočila Morava čtyři skladby 
v čs. rozhlase Brno za přítomnosti Františka Maňase. 
Byla to cenná zkušenost pro celý orchestr. Manažer sou-
boru Václav Kovář připravil v roce 1990 první zahraniční 
zájezd do rakouského Stockerau na pozvání tamních 
podnikatelů. Hned po návratu začala příprava na vánoční 
koncerty – první byl jako generálka v Záhlinicích a jejich 
tradice v Hulíně se zachovala do dneška. Morava přitom 
v adventním čase navštěvuje i mnohé další obce a všude 
ji publikum odměňuje potleskem.

V roce 1992 vydává Morava první audiokazetu 
s názvem MORAVA VYHRÁVÁ, kterou nazpívali Gabriela 
Punová, Martina Glozygová, Klára Dostálová a Petr 
Dostál. Uměleckým vedoucím a dirigentem byl Václav 
Smola a při realizaci pomohl Josef Růžička.
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MORAVA SLAVÍ 25 LET

Vznik nové dechové hudby Hulíňané je jedním z důkazů, 
že v Hulíně se dechovce už desítky let daří.

Pod taktovkou učitele kroměřížské konzervatoře 
Rudolfa Berana se Hulíňanům daří.  

Kapelník Petr Polák je profesionál. Jeho klarinetová sóla 
umí chytnout za srdce.

Bývalý člen realizačního týmu Moravy Petr Polák střídavě 
u mixážního pultu Moravy i Hulíňanů. 

Jedno z vystoupení bývalých členů „Velké Moravy“ 
v roce 2004.
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MORAVA SLAVÍ 25 LET

Sólisté – silná stránka souboru.

U mixážního pultu i nad tvorbou občasníku bylo možné 
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ZUŠ

 Cesta do světa se Moravě nadále otevírá. O me-
zinárodním světovém hudebním festivalu v Dánsku se 
dozvídá kapelník i manažer souboru od čestného prezi-
denta Moravy Karla Bardouna z kanadského Vancouveru. 
Jsou to nové zkušenosti a mladí hudebníci si uvědomují, 
že píle, se kterou zkoušejí, se vyplácí. Roste jejich radost 
z práce a rostou jim křídla. 

Rok  1996 je pro Moravu zlomový. Ve dnech 26. - 28. 
července 1996 se uskutečnil plánovaný zahraniční zájezd 
do Zapfendorfu. Byl posledním společným koncertem 
„velké Moravy“a část členů souboru, kteří už začali vy-
stupovat pod názvem „Hulíňané“, dali Václavu Smolovi 
jasně najevo, že chtějí hrát samostatně. Že chtějí ukázat, 
co se ve škole naučili. Nadešel čas osamostatnit se. Václav 
Smola se s nimi loučil nerad, nechtěl se s novou situací 
smířit - ale musel. S šestnácti nejstaršími muzikanty 
od něj odcházel kus jeho práce, kus života. Pamětní list 
od zakladatele Moravy dostalo celkem 25 odcházejících 
muzikantů. Bylo v něm napsáno: „V DS MORAVA ZUŠ Hulín 
jsi začínal s muzikou, dnes se s Tebou loučí. Odcházíš 
do skutečného života, kde využiješ všechno, co jsi v tomto 
souboru získal. Nezapomeň na čestnost a slušnost, aby 
si tě lidé vážili.“

Hulíňané odešli. Svou činnost zahájil omlazený 
DS Morava, který navázal na dobrou tradici prvních 
muzikantů této kapely.

Jubilejní 15. hudební festival 17. června 2001 
v Hulíně byl pro zakladatele Moravy Václava Smolu 
posledním. Rozloučil se s DS Morava i se svým publikem, 
dokončil školní rok 2000-2001 a  nakonec ještě absol-
voval 33. ročník prestižního festivalu v Ratíškovicích. 
Už  dávno přemýšlel o svém nástupci, který by převzal 
„jeho Moravu“. Dlouho uvažoval o kapelníkovi, který 
by nastoupil na jeho místo. Říkal, že má vyhlídnutého 
šikovného mladého muže, také vojenského muzikanta, 
a tomu rád svěří své žáky. Tím mužem byl Petr Voříšek, 
který Moravu vede úspěšně do dneška. 

Morava – Hulíňané 

Jeho předchůdce už jen z povzdáli sledoval úspěchy 
svých dětí a svého nového kapelníka. Zákeřná nemoc 
život Václava Smoly ochromila a nakonec jej nemilosrdně 
odtrhla od všeho, co měl tolik rád. 

Konec jednoho plodného života Jihočecha, který 
miloval Moravu, přišel krátce poté, co se jeho nejbližším 
spolupracovníkům podařilo vydat první zvukový nosič. 
Kazetu a CD s názvem „Život je krásný… Písničky Václava 
Smoly“. Vydalo jej hudební vydavatelství Antonína 
Koníčka, producentem byl Petr Polák a hlavním spon-
zorem SRPDŠ DS MORAVA při ZUŠ Hulín. Křest nosiče 
se uskutečnil v Hulíně na Svatováclavském koncertu 
koncem září 2001. 

Václav Smola zemřel 26. listopadu 2002. V pátek 
29. listopadu se v obřadní síni kroměřížského hřbitova 
nejbližší rodina a přátelé rozloučili s tímto jedinečným 
člověkem a hudebníkem. Na poslední cestě jej doprovo-
dili muzikanti, zástupci 26 dechových hudeb z celé České 
republiky, kteří utvořili v ten smuteční den jeden velký 
orchestr. Rozloučil se s ním také DS Morava ZUŠ Hulín 
s kapelníkem Petrem Voříškem. 

Morava s kapelníkem Petrem Voříškem pokračuje 
v díle jejího zakladatele. Krok za krokem dosahuje další 
úspěchy a udržuje přátelské kontakty s mnoha dechovými 
soubory nejen v České republice, ale i na Slovensku. 
Popřejme Moravě k pětadvacetinám hodně dalších dob-
rých hudebníků a společných úspěchů. Poblahopřejme jí 
také k úspěchu, který je tím nejlepším důkazem pedago-
gických kvalit jejího zakladatele. Je jím její starší sestra, 
kapela Hulíňané, která dnes patří k úspěšným, dnes už 
profesionálním dechovým souborům.

Alžběta Škarpichová  



Hulíňan     11/2009

16

ZUŠ

 Cesta do světa se Moravě nadále otevírá. O me-
zinárodním světovém hudebním festivalu v Dánsku se 
dozvídá kapelník i manažer souboru od čestného prezi-
denta Moravy Karla Bardouna z kanadského Vancouveru. 
Jsou to nové zkušenosti a mladí hudebníci si uvědomují, 
že píle, se kterou zkoušejí, se vyplácí. Roste jejich radost 
z práce a rostou jim křídla. 

Rok  1996 je pro Moravu zlomový. Ve dnech 26. - 28. 
července 1996 se uskutečnil plánovaný zahraniční zájezd 
do Zapfendorfu. Byl posledním společným koncertem 
„velké Moravy“a část členů souboru, kteří už začali vy-
stupovat pod názvem „Hulíňané“, dali Václavu Smolovi 
jasně najevo, že chtějí hrát samostatně. Že chtějí ukázat, 
co se ve škole naučili. Nadešel čas osamostatnit se. Václav 
Smola se s nimi loučil nerad, nechtěl se s novou situací 
smířit - ale musel. S šestnácti nejstaršími muzikanty 
od něj odcházel kus jeho práce, kus života. Pamětní list 
od zakladatele Moravy dostalo celkem 25 odcházejících 
muzikantů. Bylo v něm napsáno: „V DS MORAVA ZUŠ Hulín 
jsi začínal s muzikou, dnes se s Tebou loučí. Odcházíš 
do skutečného života, kde využiješ všechno, co jsi v tomto 
souboru získal. Nezapomeň na čestnost a slušnost, aby 
si tě lidé vážili.“

Hulíňané odešli. Svou činnost zahájil omlazený 
DS Morava, který navázal na dobrou tradici prvních 
muzikantů této kapely.

Jubilejní 15. hudební festival 17. června 2001 
v Hulíně byl pro zakladatele Moravy Václava Smolu 
posledním. Rozloučil se s DS Morava i se svým publikem, 
dokončil školní rok 2000-2001 a  nakonec ještě absol-
voval 33. ročník prestižního festivalu v Ratíškovicích. 
Už  dávno přemýšlel o svém nástupci, který by převzal 
„jeho Moravu“. Dlouho uvažoval o kapelníkovi, který 
by nastoupil na jeho místo. Říkal, že má vyhlídnutého 
šikovného mladého muže, také vojenského muzikanta, 
a tomu rád svěří své žáky. Tím mužem byl Petr Voříšek, 
který Moravu vede úspěšně do dneška. 

Morava – Hulíňané 

Jeho předchůdce už jen z povzdáli sledoval úspěchy 
svých dětí a svého nového kapelníka. Zákeřná nemoc 
život Václava Smoly ochromila a nakonec jej nemilosrdně 
odtrhla od všeho, co měl tolik rád. 

Konec jednoho plodného života Jihočecha, který 
miloval Moravu, přišel krátce poté, co se jeho nejbližším 
spolupracovníkům podařilo vydat první zvukový nosič. 
Kazetu a CD s názvem „Život je krásný… Písničky Václava 
Smoly“. Vydalo jej hudební vydavatelství Antonína 
Koníčka, producentem byl Petr Polák a hlavním spon-
zorem SRPDŠ DS MORAVA při ZUŠ Hulín. Křest nosiče 
se uskutečnil v Hulíně na Svatováclavském koncertu 
koncem září 2001. 

Václav Smola zemřel 26. listopadu 2002. V pátek 
29. listopadu se v obřadní síni kroměřížského hřbitova 
nejbližší rodina a přátelé rozloučili s tímto jedinečným 
člověkem a hudebníkem. Na poslední cestě jej doprovo-
dili muzikanti, zástupci 26 dechových hudeb z celé České 
republiky, kteří utvořili v ten smuteční den jeden velký 
orchestr. Rozloučil se s ním také DS Morava ZUŠ Hulín 
s kapelníkem Petrem Voříškem. 

Morava s kapelníkem Petrem Voříškem pokračuje 
v díle jejího zakladatele. Krok za krokem dosahuje další 
úspěchy a udržuje přátelské kontakty s mnoha dechovými 
soubory nejen v České republice, ale i na Slovensku. 
Popřejme Moravě k pětadvacetinám hodně dalších dob-
rých hudebníků a společných úspěchů. Poblahopřejme jí 
také k úspěchu, který je tím nejlepším důkazem pedago-
gických kvalit jejího zakladatele. Je jím její starší sestra, 
kapela Hulíňané, která dnes patří k úspěšným, dnes už 
profesionálním dechovým souborům.

Alžběta Škarpichová  

Hulíňan     11/2009

17

ŠKOLA

Ekotým na návštěvě v Přerově

Pozvánka na výstavu

Ve čtvrtek 1. října se členové ekotýmu naší školy 
vypravili za doprovodu učitelů Dany Hozové a Jaroslava 
Waltera do známé ornitologické stanice ,,Ornis“, kte-
rá sídlí v Přerově. Ve stanici se nám ochotně věnovala 
pracovnice stanice, která nás seznámila se spoustou 
zajímavostí o ptácích a hlavně se sbírkami ptáků. Mají 
zde asi 420 druhů a přes 1000 exemplářů. Všichni tito 
ptáci se vyskytují ve volné přírodě, i když v některých 
případech jen velmi vzácně, na našem území. Bylo zde 

skutečně co obdivovat. Viděli jsme např. supy, orly moř-
ské, vlhy pestré, sovici sněžnou, pelikány, a také albíny 
některých běžných druhů. Zajímavá byla i prohlídka 
vajíček některých druhů. 

Na rozloučenou nám ještě pracovníci střediska 
věnovali spoustu materiálů týkajících se ptactva. Exkurze 
se nám moc líbila a již teď se těšíme, že se do stanice zase 
brzy podíváme.

Mgr. Jaroslav Walter, učitel ZŠ Hulín

Školáci před odjezdem do Přerova na návštěvu 

ornitologické stanice ORNIS. Cesta za poznáním, která určitě není poslední 

návštěvou stanice.

Zveme vás na druhou část výstavy prací žáků II. 
stupně naší školy. Tato výstava bude završením dlou-
hodobého projektu pod názvem „Hulín, moje město 
ve fotografii a obrazech“. V první části jsme prostřed-
nictvím výtvarných prací představili město Hulín a jeho 
místní části Záhlinice a Chrášťany v ročních obdobích jara 
a zimy. Druhá část výstavy se nese v duchu léta a podzi-

mu.Výstava bude zpřístupněna veřejnosti v prostorách 
školy v tyto dny:
12. 11. 2009 od 15.30 do 17 hodin
13. 11. 2009 od 14 do 16 hodin
16. 11. 2009 od 14 do 17 hodin
Jste srdečně zváni.

Ilona Herodesová

... výstava prací žáků ...
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Týká se to také tebe

Země je přece naše
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Planeta Země
Naše drahá planeta / je dražší než prstýnek 
ze zlata. / Žije na ní spousta lidí, / co po ní 
zvědavě slídí.

Je na ní místa dost, / pro dobro i zlost. / Máme ji rádi / 
a jsme kamarádi.

Gabriela Zpěváková, 11 let
ZŠ Hulín, 6. B

Každý člověk na této Zemi udělal něco 
špatně a poučil se z toho, ale jsou tu také 
lidé, kteří tu chybu budou opakovat až 

do smrti a tím poškodí celý svět. I když je to mrzí pořád 
to opakují a myslí si, že Země je přece jejich.
Proč asi říkáme Zemi „NAŠE ZEMĚ“ . Mělo by to být přeci 
naopak, to my pocházíme ze Země a ne ona z nás, kdyby 
neexistovala, nebyla bych ani já, ani vy.
Tak proč říkáme, že je naše? Ona přece není naše, to my 
všichni, zvířata, bakterie a jiné organismy, jsme její. Když 
ji poškodíme, sama se nevyléčí, ekologie jí sice pomáhá, 
ale jen trochu a to nestačí na rány, co jí uděláme.
Poškozujeme ovzduší, ničíme pralesy, zabíjíme zvířata 
atd. I když víme, že to hodně škodí, např. většina lidí 
se potřebuje rychle dostat tam a zase zpět, a proto si 

kupují automobily, ale i když vidí ve večerních zprávách 
autonehody a varování před ničením ovzduší a prostředí 
chemikáliemi, kouřovými výpary a podobně, nevadí jim 
to a vesele jezdí dál. Řeknou si, že nabourat může jen ten, 
kdo neumí řídit, ale to je velká chyba.
Autonehodu může zavinit i velmi dobrý řidič, který umí 
vše k řízení potřebné a má i potřebné doklady. Někteří 
řidiči se totiž neumí před vjezdem na vozovku nenapít, 
a pak to dopadá podle známého rčení „opilý řidič, veselý 
vrah“.
Proto bychom se nad sebou měli zamyslet a popřemýšlet 
o tom, zda vše, co děláme je správné, aby náš svět byl 
lepší a i bezpečnější.

Adéla Urbanová, 11 let
ZŠ Hulín, 6. B

Svačí vaše dítě ve škole? A víte co?

První desítky škol se v České republice přihlásily 
k účasti na projektu Svačiny do škol. Děti tak dostanou 
zdravou svačinu přímo do třídy, aniž musí mít u sebe 
peníze a rozhodně ji nezahodí do koše – samy si ji totiž 
objednají na internetu, podle své chuti.

Možná patříte k rodičům, kteří vybaví svou rato-
lest každé ráno domácí svačinkou. Možná jste rodičem, 
který dítěti místo svačiny dá „na svačinu“. Ať už patříme 
ke kterékoliv skupině rodičů, často zjistíme, že domácí 
svačina zůstala nedotčená v aktovce, nebo že z ranní 

dvacetikoruny zbyl v zadní kapse kalhot zmačkaný obal 
od čokoládových tyčinek. Přitom právě na snídani a sva-
čině závisí energetické poměry v dětském organismu 
během školní výuky – a od nich se odvíjí například míra 
pozornosti či základy budoucího zdraví. 

Dopřát školním dětem zdravou svačinu, dodat 
ji zaručeně čerstvou až do školy, aniž by děti musely 
mít při sobě peníze, udělat ze svačin zábavu, to jsou 
cíle projektu Svačiny do škol, který v České republice 
právě startuje. Rodiče mohou dětem svačiny předplatit 
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převodem na bankovní účet, složenkou nebo přes systém 
PaySec a děti si na internetu svačinu samy vyberou 
a objednají, klidně na den, týden nebo i měsíc dopředu. 
Zdravou svačinu dostanou až do třídy, přímo z výrobny, 
čerstvě připravenou. 

Celý objednávkový systém je přístupný z interne-
tové adresy www.svaciny.eu. Děti si mohou vybírat ze 
sladkých i slaných svačin, salátů, jogurtů. Rodiče mohou 
mít jistotu, že jejich dítě svačí – a že svačí zdravě. 

Alexandr Bílek, autor projektu Svačiny do škol

DRUŽINAHalloween
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Podzimní prázdniny
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nemalé. Vždyť titul EKO ŠKOLA, jež byl naší škole udělen, 
jsme nezískali zadarmo. Na závěr příjemně prožitého 
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... Eko sazka ...
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DRUŽINA

Drakiáda a výtvarná soutěž „Draci, leťte vzhůru“

Koloběžky, na start!

Průlezky v ŠD s dětmi zazimujeme

Vítr severák foukající ze strnišť, dým bramborové 
natě, pouštění draků… Snad každý z nás si rád zavzpo-
míná na krásné okamžiky z dětství. V parku se to jen 
hemžilo draky buď zakoupenými v obchodě nebo vlast-
noručně vyrobenými. Ať již měly podobu letadla, zvířátka 
nebo typického draka, létaly vysoko a pro každého byl 
ten jeho nejlepší. Mámy a tátové postávali po ukončení 
v hloučcích a pohled na ně nás přesvědčil, že jsou také 
spokojeni. Největší odměnou pro nás vychovatelky byly 
vyjádření rodičů, že tyto společné akce se jim moc líbí.

Vydařenou drakiádu jsme využili jako vhodnou inspiraci 
k celodružinové výtvarné soutěži, kterou jsme nazvali 
,,Draci, leťte vzhůru“. Soutěž probíhala ve školní družině 
po celý týden a děti mohly libovolnou technikou malovat 
draky. Výstava všech prací proběhla v prostorách družiny 
a každý malý malíř měl možnost ukázat svým rodičům 
svého dráčka. I když se venku již ochladilo, v budově školní 
družiny bylo příjemně teplo i v přeneseném smyslu slova, 
které nám vytvořili naši nejmenší. Vždyť pohled na dětský 
obrázek musel zahřát každé dospělácké srdce.

Na páteční odpoledne se děti těšily. Trochu nás sice 
zklamalo počasí, sluníčko se schovalo za mraky a neu-
kázalo se, ale čekal nás závod na koloběžkách. Prostory 
naší ŠD se proměnily v parkoviště těch nejrůznějších typů 
a barev koloběžek. Nejdříve se děti seznámily s pravidly 
v silničním provozu, zopakovaly si společně nejdůležitější 
dopravní značky a odpovídaly na otázky, které se týkaly 

jak chodců, tak cyklistů na silnici. Potěšilo nás, že mají 
dobré znalosti a ví, co jsou předpisy, které musí dodržovat. 
Nejdříve se projely po vyznačené trase a „zahřály“ své 
koloběžky. Jedna skupinka předváděla chodce na pře-
chodech, což děti velmi zaujalo a byla to pro ně lákavá 
hra. Pak přišly na řadu soutěže: slalom, rychlostní soutěž 
ve dvojicích a jiné. 

Děti ze školní družiny se mají jak hrát. 

Díky daru firmy KARIM.

Firmě KARIM za sponzorský dar děkujeme!

Na školním pozemku, který se v současné době renovuje, 
je vyhrazen prostor hrám dětí školní družiny. V září zde 
firma Karim provedla instalaci pískoviště, houpačky 
a kyvadlové lávky. Vše školákům věnovala sponzorským 
darem v hodnotě 80.000,- Kč. Firmě děkujeme za mo-
derní a krásné prvky, kterých naši nejmenší využijí nejen 
v rámci ŠD, ale též v hodinách tělesné výchovy na 1. stupni 
ZŠ a při různých sportovních akcích pořádaných družinou. 
Největším poděkováním pro ty, kteří nám umožnili v krát-
ké době vybudování útulného a vkusného areálu pro 
kluky a holky ŠD, je určitě spokojený dětský úsměv.
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ŠKOLKA

Podzimní vzpomínání

Když se řekne hedvábí… 

V naší mateřské škole Ed. Světlíka – v budově Družba 
již od začátku školního roku probíhají rozmanité akce, které 
obohacují život dětí, rodičů a v neposlední řadě i učitelek 
MŠ. Již v první říjnový týden proběhla akce „Pomáhat 
a chránit“. Navštívil nás vedoucí obvodního oddělení 
Hulín, jeho zástupce, tři zástupci dopravní policie a jedna 
policistka z preventivně informační skupiny Ing. Barbora 
Balášová, která nám pomohla tuto akci uskutečnit.

Na prvním stanovišti si děti prohlédly auta hlídko-
vé služby – civilní auto s radarem a kamerou snímající 
rychlost motorových vozidel na našich silnicích a auto 
obvodního oddělení v Hulíně s majákem a vysílačkou.

Na druhém stanovišti děti doplňovaly čtený text názvy 
obrázků. Nejdříve to bylo povídání o zajíčkovi. Dostalo se jim 
tak poučení, že na koloběžku a kolo je třeba mít přilbu, v autě 
je potřeba sedět v sedačce nebo být připoután pásem.

Na třetím stanovišti děti s přiděleným číslem pro-
jížděly na koloběžkách trasu mezi kužely, poznávaly zá-
kladní dopravní značky jako jsou STOP, ZÁKAZ ZASTAVENÍ, 
PŘECHOD PRO CHODCE a jiné.

Na čtvrtém a posledním stanovišti děti naslouchaly 
příběhům. V příběhu „O semaforu“ se učily chápat význam 

barev v dopravě (rozlišování červeného a zeleného panáč-
ka). Příběh „O Janičce“ pro změnu rozvinul jejich pozornost 
při přecházení vozovky a příběh „O Leničce“ byl poučný tím, 
jak děti se mohou spolehnout v nouzi na pomoc policisty. 
Holčička Lenička zabloudila a policista jí pomohl najít 
cestu domů. Přivedl ji k mamince a tatínkovi. Aby příběhy 
pozornost dětí ještě i znásobily, každý byl dokladován 
obrázkovým materiálem.

Na závěr dopravního odpoledne dostali naši školkáři 
za snahu sladkou odměnu a samolepku „Pásovce“, který jim 
má připomínat, že musí být v autě připoutaní. Každá třída 
ještě dostala „dopravní kvarteto“ a „pexeso“. Po celou dobu 
vládlo mezi dětmi nadšení a soustředěnost. Policistům 
naslouchaly s nesmírnou pozorností, aby jim ani nejmenší 
detail z jejich vyprávění neunikl. Kéž by i tato akce přispěla 
k tomu, aby se naše děti chovaly bezpečně nejen na pře-
chodech pro chodce, ale na cestách vůbec, zvláště v tolik 
přehuštěné a nebezpečné silniční dopravě. 

Rádi budeme i v budoucnu v těchto dopravních 
hrátkách pokračovat a doufáme, že už na jaře se s policisty 
opět setkáme.

Učitelky MŠ Družba 

KLUBÍČKOPracovní dílničky pro 2 šikovné ručičky

Klubovna SVČ bude v sobotu 7. listopadu patřit 
všem, kteří mají rádi rukodělnou činnost. Již podruhé 
je možné v naší dílničce vykouzlit z papírových ruliček 
adventní věnec, podnos, či dokonce květináč.

Začátek je naplánován na 9 hodin, a tak mezi nás 
přijďte! Nejen že se naučíte něco nového, ale přitom se 
dozvíte i plno nejaktuálnějších informací agentury JPP 
(Jedna paní povídala) z Hulína.

Když se řekne hedvábí, mnohým ženám se vy-
baví hedvábný šátek či šála jako doplněk elegantního 
kostýmu. V dílničkách pro 2 šikovné ručičky si může-
te vytvořit vlastnoručně originální šátek nebo vitráž. 

Přijďte do klubovny SVČ v sobotu 14. listopadu v 9 hodin! 
Pokud se chcete dozvědět více, zeptejte se v Klubíčku 
nebo nám zavolejte na známé tel. č. 573 350 127. Těší 
se na vás Margita. 
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KLUBÍČKO

Neděle, jak má být

Na Mikuláše trochu jinak

Vánoce bez Rožnova? Nemyslitelné!

Na neděli 15. listopadu je pro hulínské děti a rodiče připraven oblíbený zájezd do AQUAparku, tentokrát 
do Olomouce. Zájemci se mohou přihlásit osobně denně v SVČ nebo na tel. č. 573 350 127. 

Bližší informace získáte i na vývěskách u SVČ.

V sobotu 5. prosince se uskuteční další ročník minigol-
fu pro rodinné a sourozenecké páry v areálu hulínského kou-
paliště. Sraz závodníků je v 9 hodin, startovné 10 korun.

Sejdeme se za každého počasí a kdo přijde v masce 
Mikuláše, čerta či anděla, získá prémii. Maska samozřej-
mě není podmínkou účasti.

Malí závodníci se již nyní mohou těšit na horký 
medový čajíček a dospěláci na nefalšovaný čertovský 
„svařák“.

Pořadatelé SVČ Hulín a SAH se těší na hojnou účast. 
Neležte doma! Vánoční úklid pověste na hřebík a přijďte 
si radši zasportovat. 

„Bez výletu do Rožnova pod Radhoštěm si nedo-
vedu Vánoce už ani představit,“ říká ředitelka SVČ Milada 
Jurčíková a dodává, že zájezd na vánoční jarmark se pro 
mnohé ženy z Hulína a okolí stal srdeční záležitostí. I pro-
to letos jako po minulé roky pořádá SVČ Hulín zájezd 
do Rožnova pod Radhoštěm na jarmark spojený s prohlíd-
kou skanzenu a s nákupem vánočních dárků pro nejbližší.

„Pojedeme v sobotu 12. prosince a odjezd máme 
naplánovaný na brzké ráno již v 6.45 hod. z Hulína,“ 
doplnila M. Jurčíková s tím, že předpokládaný návrat je 
kolem 14. hodiny.

Ale pozor přátelé! Autobus bude jen jeden a zájem 
o tento výlet je veliký, tak se nezapomeňte včas přihlásit 
buď osobně nebo na tel. č. 573 350 127.

EKOLOGIE Evropský festival ptactva i v Hulíně

Stalo se milou tradicí, že o prvním říjnovém víken-
du probíhá Evropský festival ptactva (EuroBirdwatch). 
Nejinak tomu bylo v letošním roce, a tak se na jeho 
přípravě podílelo 35 partnerských organizací Bird Life 
International. Ač to možná zní poněkud honosně, zna-
mená to, že ve většině evropských zemí organizovali 
ornitologové vycházky za ptactvem. Ani Česká společnost 
ornitologická nezůstala pozadu, a tak se v České repub-
lice mohli příznivci přírody účastnit 43 ornitologických 
vycházek za migrujícími ptáky.

Také u nás v Hulíně jste měli příležitost zaslechnout 
nabídku k účasti z městského rozhlasu nebo si ji přečíst 
na Sedmikrásce.

V neděli 4. října jsme se za slunného dne sešli už 
o půl deváté v Záhlinicích před hostincem U Čápa. Baštýř 
Pálka nám otevřel na hrázích rybníků všechny brány, a tak 
jsme pomalu prošli až do lesa Fileny se stejnojmennou 
chatou, kde pro nás měl ornitolog dr. Sitko nachystány 
čerstvě odchycené ptáky. Nejvíce asi zaujal náš létající 
drahokam ledňáček říční. Zvláště děti na něm mohly oči 
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čerstvě odchycené ptáky. Nejvíce asi zaujal náš létající 
drahokam ledňáček říční. Zvláště děti na něm mohly oči 
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Akademie 3. věku tentokrát s Boženou Němcovou

nechat. V sítích uvízlo přibližně 20 ptáků, nejčastější byly 
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v den Evropského festivalu ptactva viděli. 
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cz/index.php?ID=1866, případně na našich dětských 
stránkách http://www.viahulin.info/zalozniweb/ Možná 
se tam někteří z vás dokonce i najdete na fotografii.

Český svaz ochránců přírody Via Hulín

KULTURAOKNO DO KNIHOVNY

VÝSTAVA NA TÉMA „LESOPARK NIVKY“
Možná už neuniklo vaší pozornosti, že ve dnech  

2. až 13. listopadu je v Městské knihovně Hulín instalová-
na výstava prací studentů Zahradnické fakulty Mendelovy 

zemědělské a lesnické univerzity v Brně věnovaná tématu 
„Lesopark Nivky“. Bylo to vloni v zimě, kdy se studenti, 
kteří do Hulína přijeli autobusem, brodili hlubokým, 
čerstvě napadeným sněhem, aby si prohlédli a hlavně 
vyfotografovali terén, jenž se měl stát meritem jejich 
projektových prací. Jak se s tímto úkolem vyrovnali? 
Pokud jste si výstavu nestihli prohlédnout v prostorách 
radnice, můžete to napravit v Městské knihovně Hulín. 
Výstava je veřejnosti zpřístupněna ve výpůjčních hodi-
nách knihovny až do 13. listopadu.

Na 12. listopadu připravila knihovna ve spolupráci 
se sociálním odborem MěÚ Hulín Akademii 3. věku. 
Akademici - senioři si tentokrát budou moct od 9 hodin 
vyslechnout přednášku o životě Boženy Němcové. 

Předchozí přednáška, která byla před měsícem, se 
setkala mezi studenty Akademie s mimořádným zájmem. 

Vyslechli si přednášku zaměřenou na témata související 
s prospěšnými informacemi týkajícími se závětí, dědic-
kého řízení a podobně. JUDr. Lemberková z MěÚ jim 
na názorných příkladech z praxe vysvětlila některé uži-
tečné kroky při rozhodování se v tak důležitých úkonech 
jako je uspořádání vlastního majetku dříve, než se o něj 
podělí dědici bez jejich přičinění. 
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Polštáře a kabelky

Ohlédnutí za expedicí v Egyptě

KULTURNÍ POZVÁNKY

Pozor, knihovna bude zavřena!
Upozorňujeme návštěvníky knihovny, že v pondělí 16. listopadu 

bude z technických důvodů zavřeno.

Ve dnech 14. až 21. října se Městská knihovna 
v Hulíně stala místem, kde mohli návštěvníci spojit 
příjemné s užitečným. Ve spolupráci s Domovem pro 
osoby se zdravotním postižením Zborovice připravila 
prodejní výstavu Polštáře a kabelky. Výstava se setkala 
s velkým zájmem, a proto děkujeme všem zájemcům, 
kteří si zakoupili výrobky klientů z domova pro osoby se 
zdravotním postižením Zborovice. Jejich život se skládá 
z mozaiky drobných radostí a štěstí a vy jste zakoupením 
výrobků, které udělali nejlépe, jak to jen uměli, přispěli 
nemalou mírou k trošce toho jejich obyčejného štěstíčka 
- možnosti obdarovat a být obdarován.

Nákupem výrobků zdravotně postižených bylo možné udělat lidem radost.

V rámci přednáškové činnosti připravuje hulínská Městská knihovna na 24. listopadu od 17 hodin zahájení 
výstavy fotografií z mezinárodní expedice Egypt, spojené s přednáškou RNDr. Ladislavy Horáčkové, PhD.

Výstava bude pak otevřena od 24. listopadu až do 4. prosince vždy v době výpůjčních hodin knihovny.

KULTURNÍ KLUB HULÍN PŘIPRAVUJE:
Sobota 14. 11. ve 20 hodin
KLUBOVÝ VEČER - hrají: MY WAVE a jejich hosté. Další 
hudební večer s prezentací začínající, ale i zaběhlé 
kapely regionu.

Neděle 15. 11. v 15 hodin
OCHUTNÁVKA SVATOMARTINSKÝCH VÍN - svátek 
svatého Martina bývá s napětím očekáván nejen kvůli 
pranostice s bílým koněm. Na 11. listopadu se totiž ote-
vírají první lahve vína pocházejícího z podzimní sklizně, 
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Připravujeme na prosinec:

Na oslavách brněnského rozhlasu 

Tadeáš Hoza reprezentoval Hulín v Brně.

3. 12. – Kreslíme si Mikuláše a čerty – soutěžní 
odpoledne od 12.30 do 14.30 hodin

7. 12. – 30. 12. „Hulín 20 let poté“ 
– Výstava fotografií Libora Pecháčka.

a pokud se mladé svatomartinské víno vyvede, znamená 
to, že bude kvalitní celý ročník.
Již tradiční ochutnávka vybraných SVATOMARTINSKÝCH 
VÍN se uskuteční v sále Kulturního klubu Hulín.
Odpoledne zpříjemní v lidovém tónu „Čimani“ a Vašek 
Novák.

Pondělí 23. 11. v 18.00 hodin
VELKÁ MÓDNÍ PŘEHLÍDKA originálních modelů 
Ing. Ivety Nedomové. 
Hostem pořadu bude oblíbená herečka NAĎA 
KONVALINKOVÁ.
Brněnská návrhářka Iveta Nedomová vyrábí vrstvenou 
módu z přírodních materiálů, úpletů, lnu a hedvábí. 
Základem její tvorby je návrat k přírodě a pohodlí. Většina 

modelů je dotvářena ruční prací – malováním na hotové 
modely. Obrovskou předností je, že je móda určena i pro 
baculatější dámy každého věku a modely je možné různě 
kombinovat. Program bude doplněn možností zakoupení 
míchaných nápojů. Vstupenky jsou slosovatelné.

Neděle 6. 12.
TANEČEK S ČERTY aneb MOŽNÁ PŘIJDE I MIKULÁŠ – 
zábavné odpoledne pro nejmenší i odrostlejší. Připravena 
je pohádka, veselé soutěže, chybět nebude diskotéka. 
Možnost rozdávání balíčků dětem.

POZOR! Předprodej vstupenek na Svíčkové koncer-
ty DH Hulíňané a jejich hosté začíná v kanceláři KK 
30. 11. 2009.

 9. 12. – Akademie 3. věku od 9 hodin

22. 12. – Bude zima, bude mráz 
– výtvarná soutěž.

Koncem září oslavil Brněnský rozhlasový orchestr 
lidových nástrojů (BROLN) výročí osmdesáti pěti let od za-
hájení rozhlasového vysílání v Brně. Na koncertě nazvaném 
„K narozeninám“ hrál BROLN a zpívali jeho sólisté, při-
čemž příležitost zazpívat si dostaly i děti, které se umístily 
na předních místech v soutěži lidových písní „Zpěváček“ 
ve Velkých Losinách. Jedním z nich byl i náš Tadeáš Hoza, 
který v Mahenově divadle zpíval dvě hanácké písničky: 
Sekera, moteka a V Prostijově na rynku. Jeho vystoupení 
bylo moc zdařilé i díky výborně upravenému doprovodu. 
Tadeáš zpíval v hanáckém kroji, který mu ochotně půjčila paní 
Malošíková, za což jí patří vřelý dík. Je jednou z mála těch, 
kteří o lidové kroje dlouhá léta s láskou pečují a navzdory vší té 
námaze je, když je to potřeba, dokonce i ochotně zapůjčí.

Sál Mahenova divadla byl 25. září zaplněn do po-
sledního místa a program, ve kterém se dostalo cti účin-
kovat i hulínskému chlapci, byl velmi působivý. Jednotlivá 
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vystoupení byla prokládána fotografiemi promítanými 
na plátně a nechyběly v něm, jak už to u narozeninových 
oslav bývá, ani vzpomínky na uplynulých pětaosmdesát let 
brněnského rozhlasu v podobě nahrávek písní i průvodních 
slov. Publikum si v tomto dvouhodinovém slavnostním 
programu mohlo vyslechnout i hlas Karla Högera - br-
něnského rodáka narozeného v roce 1909. Vynikajícího 
českého herce s mimořádně citlivým hereckým proje-
vem a neobyčejně kultivovanou výslovností. Je na místě 
v době, kdy si připomínáme 20 let od „sametové revoluce“ 

připomenout, že jeho největším životním omylem byl 
zorganizovaný podpis Anticharty v roce 1977. Přiměli 
ho, aby se proti své vůli podepsal pod něco, s čím vnitřně 
nesouhlasil, což si Karel Höger nikdy neodpustil. Cítil se 
podveden a lidsky zlomen. Na protest proti vyhazovu 
herečky a jeho kamarádky Vlasty Fabianové, která musela 
svou kariéru ukončit z politických důvodů, podal Karel 
Höger 2. května 1977 výpověď a hned na druhý den musel 
být hospitalizován v nemocnici. Zemřel 4. května 1977.

 (aš)

Obrazy Evy Milotové v Děčíně

S tvorbou hulínské výtvarnice Evy Milotové se 
po Holešově mohli seznámit i milovníci výtvarného 
umění v Děčíně. Židovská obec Děčín uspořádala vernisáž 
výstavy obrazů autorky, jež z dosud nepochopitelných 
důvodů zůstává hulínskému publiku skryta. A je to škoda, 
vždyť její soubor Třpyt perleti, který byl tentokrát instalo-
ván v děčínské synagoze 18. října 2009 a tamní kulturní 
veřejnost jej může shlédnout do 17. listopadu, se i tam 
setkal s mimořádným úspěchem. 

Určitě to nebyla jen náhoda, že záštitu nad tímto kul-
turním počinem převzala paní Ellen Levy, manželka vel-
vyslance Státu Izrael v ČR J. E. Jaakova Levyho. Paní Ellen 
výstavu, kterou uvedl poslanec Parlamentu ČR František 
Bublan, dokonce otevírala a autorka jí na znamení díků 
věnovala originálně ilustrovanou vlastní pohádku.

Je dobře, že Evu Milotovou bůh neobdařil pouze 
nevšedním výtvarným talentem. Své pocity umí se stej-
nou bravurou, jak je přenáší štětcem na plátna, přenést 
i na papír slovy. Melodram z textů Evy Milotové za do-
provodu hudebního souboru CORDA MAGICO z Holešova 
na vernisáži v Děčíně četla Iva Svobodová.

V Hulíně máme dost osobností, kterými se město 
může pochlubit, a proto si autorka do Děčína přivedla 
i mladého, a bez nadsázky zlatem v hrdle obdařeného 
Romana Hozu. Biblické písně od Antonína Dvořáka v jeho 
podání zazněly za klavírního doprovodu profesorky hud-
by Rút Janečkové. Na závěr večera Roman zazpíval také 

árie z oper W. A. Mozarta „Kouzelná flétna“ a „Figarova 
svatba“. Je třeba připomenout, že nyní už nejen v Hulíně, 
ale v celé naší zemi, ba dokonce i za jejími hranicemi, lidé 
vědí, že Roman Hoza letos obsadil III. místo v mezinárodní 
pěvecké soutěži Ad honorem Mozart−Praga MMIX.

Když jsme si s Evou Milotovou už doma prohlížely 
fotografie z děčínské vernisáže, neubránila jsem se myš-
lence, proč se už podruhé stal jejím průvodcem ve světě 
umění právě František Bublan. Je snad tato známost 
spojena s politickou orientací autorky, nebo jméno bý-
valého ministra vnitra a nyní poslance Parlamentu ČR 
je naopak spojeno s uměním? „To druhé,“ odpověděla 
Eva, která udivuje nejen kouzelnými texty spojenými 
s životními osudy židovského děvčátka, ale především 
něžnými obrazy židovského, osobitným kouzlem zářícího 
městečka Třebíč. Právě ta Třebíč, zářící židovské město, 
které si Eva zamilovala stejně jako František Bublan. 
Bez ohledu na vidění světa z pozic vyšších politických 
pater či nižších, ne-li někdy až nízkých vidění a prožitků, 
lidských osudů.

Kéž tak, jak se Eva Milotová po létech konečně umí 
– ke svému vlastnímu údivu – opět smát, i nadále přivádí 
talentované krajany ze svého rodného Hulína, známého 
spíše jako železniční a silniční uzel, do pater, v nichž se 
umění daří. V nichž lidé umění všeho druhu ctí a přes něj 
také mažou všechny rozdíly. A nejen ty politické…

Alžběta Škarpichová
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městečka Třebíč. Právě ta Třebíč, zářící židovské město, 
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– ke svému vlastnímu údivu – opět smát, i nadále přivádí 
talentované krajany ze svého rodného Hulína, známého 
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umění daří. V nichž lidé umění všeho druhu ctí a přes něj 
také mažou všechny rozdíly. A nejen ty politické…

Alžběta Škarpichová
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Ve Zlíně je možnost objevovat novou Galaxii

Kam s dětmi v podzimních plískanicích?

Už se nemusíte obávat, že na podzim vám na hraní 
s dětmi zůstanou pouze zablácená či zasněžená písko-
viště. Pokud byste chtěli svým dětem opravdu dopřát 
zábavy, zajeďte si do Zlína. Na Vršavě v těchto dnech 
vyrostl první zastřešený rodinný zábavní park v kraji. 
Do provozu byla multifunkční hala uvedena 23. 10. 2009. 
V zahraničí jsou tato centra velmi populární, v ČR jde však 
o zcela jedinečný projekt, který pod jednou střechou 
nabízí zábavu, sport a odpočinek pro celou rodinu. 

„Na ploše 2.500 metrů čtverečních je připraveno 
bezmála dvacet hracích a sportovních zařízení především 
pro děti od dvou do dvanácti let, ale na své si přijdou 
i starší sourozenci a rodiče. Narozdíl od komerčních ob-
chodních center a klasických dětských koutků v této hale 
naleznou děti spoustu překvapení a řadu nezvyklých 
atrakcí, které je animují k pohybu a různým hrám. Každá 
z atrakcí symbolizuje jinou planetu či galaxii. „Za jediný 
den tak můžete společně uskutečnit dobrodružnou cestu 
vesmírem“ – pochvaluje si jedna ze zakladatelek haly 
Galaxie, Mgr. Jana Valášková. 

Všechna zařízení v hale podléhají přísným bez-
pečnostním i hygienickým předpisům. Díky tomu si 
mohou i dospělí bez obav o své ratolesti užívat návštěvy 
haly v prostorách bistra nebo si sami vyzkoušet některé 

z atrakcí. Kromě zmiňovaného občerstvení park GALAXIE 
nabízí rodičům čtenářský koutek či sledování různých 
projekcí, vystoupení a programů. Bez problémů je tak 
možno prožít v Galaxii společně celý den plný zábavy, 
pohybu i odpočinku. 

Školy a jiné kolektivy zase mají možnost výletu 
do tohoto zábavního parku spojeného se vzdělávacím 
a tělovýchovným programem.

Jako bonus nabízí hala také velmi oblíbené oslavy 
dětských narozenin. Spokojené a šťastné jsou pak nejen 
děti, ale i maminky, které si narozeninový den své rato-
lesti užijí v klidu a bez stresu.

„Hlavním posláním je rodinám, školám a jiným 
organizacím poskytnout příjemné prostředí, kde se děti 
bezpečně pobaví a rodiče si oddechnou, a to bez ohledu 
na roční období,“ uvedla Jana Valášková. 

Ano, právě v posledních letech velmi časté výkyvy po-
časí na podzim a v zimě odstaví z provozu řadu venkovních 
zařízení pro nejmenší. Hala je krytá a v provozu celoročně.

Díky významné finanční podpoře z Evropských 
fondů bylo navíc možno celý areál doplnit o hotel, well-
ness, stylovou restauraci, půjčovnu kol, in-line bruslí 
a venkovní posezení. 

Více informací na www.galaxiezlin.cz.

SPORTMladí šachisté se sešli v Hulíně

Kdesi jsem se dočetla, že Dr. S. Tarasch řekl: „Vždy mi 
bylo trochu líto člověka, který nerozumí šachům, právě tak 
jako člověka, který nikdy nepoznal lásku. Šachy, tak jako 
hudba a jako láska, dokáží učinit člověka šťastným.“

Přišlo mi to líto, neboť šachům opravdu nerozumím, 
a proto jsem ráda, že jsem poznala alespoň tu lásku… 
Snad i proto, že mám lidi ráda, jsem se v sobotu 10. října 
v Kulturním klubu Hulín dlouho nezdržela. Šachové partie 

už měly děti rozehrány a atmosféra, která tam panovala, 
mi nedovolila udělat víc než pár fotografií – nechtěla jsem 
je rušit. Počkala jsem si až na výsledky druhého turnaje 
zmíněného 10. ročníku Okresní žákovské ligy, který se 
v Hulíně toho dne odehrál. První turnaj, jak mi později řekl 
trenér malých hulínských šachistů RNDr. Dalibor Peňáz, 
odehráli ve Středisku volného času Šipka v Kroměříži, 
druhý (právě probíhající) v Hulíně a 7. listopadu, což bylo 
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až po uzávěrce Hulíňanu, takže nebylo možné zveřejnit 
výsledky, soupeřily děti v Morkovicích letos už potřetí. 
Poslední čtvrtý turnaj jubilejního 10. ročníku bude v lednu 
v Sokolském domě Kroměříž. 

Hulínského turnaje se zúčastnilo celkem 23 dětí 
ze šesti oddílů. Benedikt Hofírek soutěžil jako host 
z Šachového Klubu Lokomotiva B. Brno a spolu s Markem 
Navrátilem ze Sokola Postoupky se v kategorii starších 
žáků podělili o vítězství s naprosto stejným počtem šes-
ti bodů před Janem Netušilem, který si také připsal 6 
bodů (hráč Sokola Postoupky). Další v pořadí kategorie 
starších žáků byli opět hráči Sokola Postoupky: Michal 
Scheichenost a Zbyněk Šonský, kteří získali 4 body stejně 
jako šestá Michaela Juříková z oddílu TJ Zborovice. Po třech 
bodech si z Hulína odvezli: Martin Kucián (TJ Zborovice), 
Miroslav Čermák a Denisa Schafferová 
(oba z hulínského oddílu). Další dva 
Hulíňáci, Pavel Rosályi se dvěma body 
a Radek Kasala s jedním bodem, tabul-
ku starších žáků uzavřeli.

Také v kategorii mladších žáků 
se v Hulíně 10. října nejlépe dařilo 
mladým šachistům z oddílu Sokol 
Postoupky, kteří se podělili hned o tři 

první místa v tabulce. Nejvíce (7 bodů) získal Filip Zavadil, 
s šesti body byl druhý Miroslav Rakušan a s pěti body 
Jan Polišenský. U mladších žáků se také dařilo dětem 
ze Zborovic. Čtvrté místo obsadil Petr Tomeček a páté 
Josef Tomeček (oba získali po 4 bodech). Se třemi body 
si pořadí od 6. místa rozdělili: Petr Zajíček (Holešov), 
sedmý Jan Zatloukal (Hulín), osmý Michael Úradník  
(ŠO TJ Zborovice) a devátý Jan Kojecký (Hulín). Desátá 
byla Lenka Navrátilová se 2 body (Sokol Postoupky), 
jedenáctý Karel Kašík (Kroměříž) a dvanáctý Marek Plachý  
(ŠO TJ Zborovice) uzavřel tabulku mladších žáků. 

Hlavním rozhodčím turnaje v Hulíně byl RNDr. Dalibor 
Peňáz, který se mladým hulínským šachistům věnuje už 
mnoho let.

Alžběta Škarpichová

Na fotbalovém turnaji škol Hulíňáci zvítězili

Turnaj škol v halové kopané byl další akcí, které se 
účastnili žáci 8. a 9. ročníků ZŠ Hulín. Akce se konala dne 
27. října 2009 ve sportovní hale I. ZŠ v Holešově. Turnaje 
se účastnilo celkem pět týmů, které hrály systémem 
každý s každým.

Žáci naší školy zahájili turnaj remízovým výsled-
kem 2:2 se školou Bystřice pod Hostýnem, která byla 
favoritem soutěže. V dalších zápasech však výkon hu-
línských sportovců narůstal a postupně dokázali porazit 
všechny následující soupeře. Skórem 13:2 se ukázala 
skvělá práce celého týmu jak po stránce útočné, tak 
i obranné, a celý výkon byl podtržený naším posledním 
hráčem v poli, brankářem Zdeňkem Janů.

Tým se prosadil jako celek, ve kterém nejvíce skó-
rovali Lukáš Černý a Ondřej Šiška se čtyřmi góly, ale 
i ostatní hráči byli schopni si připsat gólové úspěchy 
(Jakub Icela, Matyáš Karamon, Libor Pospěch, Martin 
Uličný). Nejlepším nahrávačem se jednoznačně stal 
Adam Dutkevič, který dokázal celkem osmkrát připravit 
gólové ukončení.

Tímto výkonem se žáci ZŠ Hulín umístili na skvělém 
1. místě, což zaručuje účast v následujícím okresním kole, 
které se koná 10. listopadu 2009.

Všem děkuji za vynikající výkon a těším se na další 
pokračování.



Hulíňan     11/2009 INZERCE

Lépe se vám pojede

inz_Hulinan 125x180.indd   1 27.10.2009   15:04:50

Hulíňan     11/2009

28

SPORT

  

Od 1. 10. MŮŽETE i vy financovat své bydlení s Raiffeisen. 
NYNÍ JE VÁM BLÍŽ:

Palackého 522, Holešov. Kontakt: Vladimír Elbl, 
775 783 290, evladimir@seznam.cz

až po uzávěrce Hulíňanu, takže nebylo možné zveřejnit 
výsledky, soupeřily děti v Morkovicích letos už potřetí. 
Poslední čtvrtý turnaj jubilejního 10. ročníku bude v lednu 
v Sokolském domě Kroměříž. 

Hulínského turnaje se zúčastnilo celkem 23 dětí 
ze šesti oddílů. Benedikt Hofírek soutěžil jako host 
z Šachového Klubu Lokomotiva B. Brno a spolu s Markem 
Navrátilem ze Sokola Postoupky se v kategorii starších 
žáků podělili o vítězství s naprosto stejným počtem šes-
ti bodů před Janem Netušilem, který si také připsal 6 
bodů (hráč Sokola Postoupky). Další v pořadí kategorie 
starších žáků byli opět hráči Sokola Postoupky: Michal 
Scheichenost a Zbyněk Šonský, kteří získali 4 body stejně 
jako šestá Michaela Juříková z oddílu TJ Zborovice. Po třech 
bodech si z Hulína odvezli: Martin Kucián (TJ Zborovice), 
Miroslav Čermák a Denisa Schafferová 
(oba z hulínského oddílu). Další dva 
Hulíňáci, Pavel Rosályi se dvěma body 
a Radek Kasala s jedním bodem, tabul-
ku starších žáků uzavřeli.

Také v kategorii mladších žáků 
se v Hulíně 10. října nejlépe dařilo 
mladým šachistům z oddílu Sokol 
Postoupky, kteří se podělili hned o tři 

první místa v tabulce. Nejvíce (7 bodů) získal Filip Zavadil, 
s šesti body byl druhý Miroslav Rakušan a s pěti body 
Jan Polišenský. U mladších žáků se také dařilo dětem 
ze Zborovic. Čtvrté místo obsadil Petr Tomeček a páté 
Josef Tomeček (oba získali po 4 bodech). Se třemi body 
si pořadí od 6. místa rozdělili: Petr Zajíček (Holešov), 
sedmý Jan Zatloukal (Hulín), osmý Michael Úradník  
(ŠO TJ Zborovice) a devátý Jan Kojecký (Hulín). Desátá 
byla Lenka Navrátilová se 2 body (Sokol Postoupky), 
jedenáctý Karel Kašík (Kroměříž) a dvanáctý Marek Plachý  
(ŠO TJ Zborovice) uzavřel tabulku mladších žáků. 

Hlavním rozhodčím turnaje v Hulíně byl RNDr. Dalibor 
Peňáz, který se mladým hulínským šachistům věnuje už 
mnoho let.

Alžběta Škarpichová

Na fotbalovém turnaji škol Hulíňáci zvítězili

Turnaj škol v halové kopané byl další akcí, které se 
účastnili žáci 8. a 9. ročníků ZŠ Hulín. Akce se konala dne 
27. října 2009 ve sportovní hale I. ZŠ v Holešově. Turnaje 
se účastnilo celkem pět týmů, které hrály systémem 
každý s každým.

Žáci naší školy zahájili turnaj remízovým výsled-
kem 2:2 se školou Bystřice pod Hostýnem, která byla 
favoritem soutěže. V dalších zápasech však výkon hu-
línských sportovců narůstal a postupně dokázali porazit 
všechny následující soupeře. Skórem 13:2 se ukázala 
skvělá práce celého týmu jak po stránce útočné, tak 
i obranné, a celý výkon byl podtržený naším posledním 
hráčem v poli, brankářem Zdeňkem Janů.

Tým se prosadil jako celek, ve kterém nejvíce skó-
rovali Lukáš Černý a Ondřej Šiška se čtyřmi góly, ale 
i ostatní hráči byli schopni si připsat gólové úspěchy 
(Jakub Icela, Matyáš Karamon, Libor Pospěch, Martin 
Uličný). Nejlepším nahrávačem se jednoznačně stal 
Adam Dutkevič, který dokázal celkem osmkrát připravit 
gólové ukončení.

Tímto výkonem se žáci ZŠ Hulín umístili na skvělém 
1. místě, což zaručuje účast v následujícím okresním kole, 
které se koná 10. listopadu 2009.

Všem děkuji za vynikající výkon a těším se na další 
pokračování.



Plošná reklama – 10 Kč za 1 cm2 v černobílém provedení, v barevném provedení 5000 Kč  
za stránku formátu A5. Opakovaná se slevou. Soukromá řádková inzerce zdarma.
Vydalo město Hulín, reg. číslo MK ČR E 12041. Odpovědná redaktorka Mgr. Alžběta Škarpichová, tel. 736 220 773,  
tel./fax: 573 395 422, e-mail: alzbeta.skarpichova@seznam.cz. Komise Rady města: předseda Ing. L. Pecháček,   
členové: P. Šálek, D. Kristýnková a J. Navrátil. Všechny příspěvky jsou redigovány, podstata jejich obsahu zů-
stává nezměněna. Nezveřejněné rukopisy nevracíme, o výběru příspěvků a době jejich zveřejnění rozhoduje  
výlučně redakce. Adresa redakce: nám. Míru 162, 768 24 Hulín. Tisk: TYPOservis Holešov. Náklad: 1000 výtisků.

Př
ijď

te
 2

7.
 li

st
op

ad
u 

na
 h

ul
ín

sk
é 

ná
m

ěs
tí!

 
Ro

zs
ví

tím
e 

sp
ol

u 
vá

no
čn

í s
tr

om
.


